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Cilj novopokrenutog časopisa „Naša zajednica“, koji će 
izlaziti tromjesečno, jeste informisanje javnosti o aktivnostima 
Zajednice opština Crne Gore, kao i o dešavanjima u gradovima i 
opštinama u Crnoj Gori.  Pozivamo vas na saradnju, uvjereni da 
ćemo uz vašu pomoć obogatiti sadržaj časopisa, koji će kao takav 
biti od još većeg značaja za unapredjenje lokalne samouprave u 
našoj zemlji.

Uvaženi čitaoci, vaša pisma, reakcije i sugestije biće nam od 
velikog značaja. E-mail adresa na koju možete da nam pišete je  
uom@t-com.me, sa naznakom: časopis „Naša zajednica“, ili 
poštom na adresu Mitra Bakića 142, Podgorica.
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UVODNO OBRAĆANJE

Reforma lokalne samouprave, 
jačanje njenih kapaciteta, primje-
na međunarodnih standarda, razvoj 
demokratije na lokalnom nivou, efikas-
nije vršenje poslova, obezbjeđivanje 
većeg kvaliteta usluga na lokalnom 
nivou, ravnomjerniji regionalni razvoj, 
i dr. su samo neke od aktivnosti koje 
opredjeljuje uspješnost razvoja siste-
ma lokalne samouprave, a samim tim, 
i cjelokupnog sistema javne uprave u 
Crnoj Gori. 

Upravo vođena svim ovim ciljevima koji 
se postavljaju pred njenim članicama 
– jedinicama lokalne samouprave, 
Zajednica opština Crne Gore će i u 
narednom periodu, kao i do sada, svoj 
rad usmjeravati ka stvaranju uslova 
za jačanje kapaciteta i efikasno funk-
cionisanje modernih jedinica lokalnih 
samouprava koje će biti u stanju da 
odgovore svim postavljenim zahtjevi-
ma. Izvršavanje ovakvih aktivnosti će, 
između ostalog, uticati i na integra-
tivne procese Crne Gore za članstvo u 
Evropskoj uniji.

Godina koja je pred nama će svaka-
ko obilovati aktivnostima u odnosu 
na uključivanje predstavnika lokalne 
samouprave u proces pregovaranja sa 
Evropskom unijom. Za početak je, u 
cilju promovisanja dijaloga i saradnje 
između regionalnih i lokalnih vlasti 
Evropske unije i lokalnih vlasti Crne 
Gore, formiran Zajednički konsulativ-
ni odbor između Crne Gore i Komiteta 
regiona EU. Ovaj je odbor sastavljen 
od osam predstavnika lokalnih vlasti 
iz Crne Gore (i isti toliki broj njihovih 

zamjena) i osam predstavnika Komite-
ta regiona EU, a njihove prve aktivnosti 
se očekuju sredinom septembra 2012. 
godine.

Na unutrašnjem planu, lokalne samou-
prave će i ove godine boriti bitku sa 
problemima u finansiranju. Iako se 
očekivalo da će izmjene jednog dije-
la zakonskih rješenja koja se odnose 
na finansiranje lokalnih samouprava 
donekle stabilizovati stanje u lokal-
nim budžetima, pokazalo se te izmje-
ne nijesu dale očekivane rezultate, pa 
je najveći dio lokalnih samouprava i 
dalje u velikim problemima. Situaci-
ja se dodatno komplikuje i globalnom 
finansijskom krizom koja će, kako sada 
stvari stoje, implicirati svoje efekte na 
ukupan ekonomski sistem i tokom cije-
le ove godine.

Upravo je UNDP projekat „Jačanje 
mehanizama javnih finansija na lokal-
nom nivou u Crnoj Gori“ jedan od 
pokušaja da se stanje u lokalnim fin-
ansijama unaprijedi na način pružanja 
podrške razvoju kapaciteta partne-
ra na lokalnom i državnom nivou u 
uvođenju transparentnog i odgovor-
nog budžetiranja zasnivanog na rezul-
tatima, a kojeg prati planiranje kapital-
nih investicija i strateških prioriteta na 
lokalnom i državnom nivou. Zajednica 
opština Crne Gore je, pored Ministarst-
va finansija i Ministarstva unutrašnjih 
poslova, nacionalni partner u realizaci-
ji ovog veoma sadržajnog projekta.

No, generalan pregled stanja u ukup-
nom sistemu lokalne samouprave će se 
obuhvatiti Analizom o funkcionisanju 
lokalne samouprave, čije je donošenje, 
po Programu rada Vlade Crne Gore 
za 2012. godinu, predviđeno za drugi 
kvartal ove godine. Pripremne aktiv-
nosti na izradi ovog značajnog doku-
menta su već otpočele, a u njenu izradu 
su uključeni predstavnici: Ministarst-

va unutrašnjih poslova, Ministarst-
va finansija i Zajednice opština Crne 
Gore. Analiza o funkcionisanju lokal-
ne samouprave ima za cilj da sagleda 
dostignuti stepen ostvarivanja načela 
autonomije, decentralizacije, depoli-
tizacije, zakonitosti profesionalnosti i 
efikasnosti rada lokalne samouprave.

Zajednica opština Crne Gore je, u 
saradnji sa Upravom za kadrove, je pri-
premila i dostavila jedinicama lokalne 
samouprave Upitnik o utvrđivanju pot-
reba za obukom u lokalnoj samoupravi 
u 2012. godini. Na osnovu rezultata iz 
Upitnika, Nacionalni savjet će donije-
ti plan obuka koji će se realizovati do 
kraja ove godine. Pored toga, Zajednica 
opština i Uprava za kadrove će u nared-
nom periodu, u okviru realizacije pro-
jekata koji su podržale međunarodne  
institucije i organizacije (Evropska uni-
ja i UNDP), raditi na reviziji Nacional-
ne trening strategije za lokalnu samou-
pravu (NTS-a) i izradi sveobuhvatne 
Analize potreba za obukom u lokalnoj 
samoupravi, kao i drugim aktivnostima 
na planu stručnog usavršavanja lokal-
nih službenika i namještenika. 

A svoju ulogu usmjerenu ka jačanju 
kapaciteta svojih članica, Zajednica 
opština je pokazala i prilikom organi-
zacije tematskih sastanaka posvećenih 
pružanju stručne pomoći lokalnim 
zajednicama u procesu pripreme 
Lokalnih energetskih planova, kao i o 
mogućnostima korišćenja EU fondova 
u lokalnim samoupravama. Na ovim su 
sastancima, pored velikog broja preds-
tavnika opština, učestvovali preds-
tavnici nadležnih ministarstava koji 
su, u vezi sa navedenim temama, dali 
smjernice koje će lokalnim samoupra-
vama koristiti u njihovom zakonitom 
izvršavanju prava i obaveza.

Rajko Golubović, Generalni sekretar 

Zajednice opština Crne Gore



4     Komitet regiona EU     NAŠA ZAJEDNICA 05 / 2012

Komitet regiona – nastanak i razvoj

Ugovor o EU iz Mastrihta obavezuje Komisiju i Savjet 
ministara da konsultuje Komitet regiona kada se radi o 
predlozima akata sa značajnim uticajem na regionalni i 
lokalni nivo vlasti u članicama EU. U pitanju je 5 oblasti: 

1) ekonomsko-socijalna kohezija; 
2) Trans-evropske mreže infrakstrukture; 
3) zdravstvo; 
4) obrazovanje i 
5) kultura. 

Ugovor o EU iz Amsterdama (1999) je tome dodao još 5 
oblasti:  

1) politika zapošljavanja; 
2) socijalna politika; 
3) zaštita sredine; 
4) stručno osposobljavanje; 
5) saobraćaj 

– što ukupno pokriva većinu aktivnosti EU. Pored navedenih 
oblasti, gdje je mišljenje Komiteta regiona obavezno, Komi-
sija, Savjet ministara i Evropski Parlament mogu zatražiti 
mišljenje i o drugim pitanjima sa važnim regionalnim i lokal-
nim imlikacijama.

Principi rada Komiteta regiona

Osnovni principi rada su:
I. Supsidijarnost (odlučivanje na političkom nivou 

što bliže građanama, te u oblastima podijeljenih 
nadležnosti, organi EU neće preduzimati mjere i usva-
jati akte, ako se ciljevi mogu bolje postići na regio-
nalnom ili lokalnom nivou, imajući u vidu veličinu ili 
dejstvo predviđene akcije).

II. Blizina građanima – svi nivoi vlasti treba da teže da 
budu što bliže građanima, posebno kroz organizovan-
je svog rada na transparentan način, tako da odgovor-
ni znaju koja su im zaduženja.

III. Partnerstvo – partnerstvo uključuje zajednički rad 
nadležnih organa na evropskom, tj. na nivou EU, 
nacionalnom, regionalnom i lokalnom nivou, jer su 
sva četiri nivoa nezamenljiva u zajedničkom učešću u 
odlučivanju EU.

Pored učešća u zakonodavnom procesu, Komitet regiona 
usvaja rezolucije o značajnim političkim temama. U novijem 
periodu Komitet regiona je, definisao političke prioritete 
svojih aktivnosti: 

1) jačanje Evrope građana, 
2) jačanje teritorijalne solidarnosti u okviru EU i 
3) konsolidovanje političke i institucionalne uloge  

 Komiteta regiona.

Sastav i način rada Komiteta regiona

Posle proširenje od januara 2007. godine, Komitet regiona 
čine 344 člana izabrana na 4 godine od strane Savjeta minis-
tara, a na predlog država članica.

Svaka od članica bira članove Komiteta (CoR) shodno naci-
onalnim procedurama. Članovi CoR-a odslikavaju političku, 
geografsku i lokalnu ravnotežu zastupljenosti svake od 
država članica, te se radi o uglednim ličnostima lokalnih ili 
regionalnih vlasti  iz zemalja porijekla. CoR  ima 6 specijal-
nih komisija, zaduženih  za detaljno razmatranje predloga 
akata Savjeta, Komisije ili Evropskog Parlamenta, na osnovu 
čega predlažu nacrt mišljenja. Plenarno zasjedanje razmat-
ra Nacrt mišljenja CoR-a, i ukoliko ga većina članova usvoji, 
šalje se Komisiji, Parlamentu i Savjetu ministara kao savjeto-
davno mišljenje Komiteta regiona. 

Postoje 4 političke grupacije koje djeluju u okviru ovog 
Komiteta: Partija evropskih socijalista (PES); Evropska 

Komitet regiona EU

Osnovan je 1994. godine, posle stupanja na snagu Ugovo-
ra o EU iz Mastrihta (novembra 1993), sa dvostrukim 
zadatkom: 

1) veliki dio komunitarnog zakonodavstva tj. propisa EU 
se primjenjuje na lokalnom i regionalnom nivou, te je 
bilo neophodno uključiti predstavnike lokalne i regio-
nalne vlasti u proces odlučivanja EU i 

2) približavanje odlučivanja građanima (supsidijarnost).
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narodna stranka (EPP); Evropska liberalno-demokratska 
reformska stranka (ALDE) i Evropska alijansa (EA).

Institucionalna uloga Komiteta regio-
na u EU 

Bitno je naglasiti evidentno jačanje uloge Komiteta kao 
političkog tijela i njegove uloge u zakonodavnom odlučivanju 
EU. Predlog Ugovora o Ustavu EU predviđa da se Komi-
tet može obratiti Evropskom sudu pravde (ECJ) u slučaju 
kršenja principa supsidijarnosti. Prioritetna polja djelovanja 
Komiteta regiona u novijem periodu su:

1) proširenje EU; 
2) Evropski Ustav; 
3) Inter-institucionalna saradnja, kao i saradnja sa lokal-
nim i regionalnim udruženjima; 
4) informatičko društvo i politika komunikacija; 
5) strukturne politike i kohezija – politički prioritet Komi-
teta regiona i 
6) administrativna reforma.

Primjetna je decentralizacija djelovanja Komiteta – 
održavanje sjednica, seminara ili konferencija u novim 
članicama EU, kao nastavak uobičajne prakse zasjedanja van 
Brisela. Konačno, poboljšanje inter-institucionalne saradnje, 
posebno sa Evropskim Parlamentom (zaključivanje Spo-
razuma o institucionalnoj saradnji), Savjetom i Komisijom 
(Sporazum o saradnji, 2001) dodatno je doprinijelo trendu 
jačanja institucionalne uloge Komiteta regiona u EU. 

Lisabonski sporazum daje Komitetu regiona pravo da koristi 
Sud pravde kako bi odbranio svoja prava.

Lisabonski sporazum takođe prepoznaje ulogu lokalnih i 
regionalnih vlasti u EU, uglavnom kroz priznavanje princi-
pa lokalnog i regionalnog samoupravljanja i prepoznavan-
je kulturnih i jezičkih različitosti, pri čemu nova definicija 
principa odlučivanja na najnižem nivou uključuje lokalni i 
regionalni nivo.

Formiran je Zajednički konsultativni odbor izmedju Crne Gore i Komiteta regiona EU

Formiranjem Zajedničkog konsultativnog odbora izmedju Crne Gore i Komiteta regiona EU uspostavlja se unaprijedjeni nivo 
saradnje izmedju države kandidata za članstvo u EU i tijela EU u kojem su predstavljeni evropski regioni. Glavni cilj osnivanja 
Zajedničkog konsultativnog odbora jeste promovisanje dijaloga i saradnje izmedju regionalnih i lokalnih vlasti EU, s jedne 
strane, i lokalnih vlasti Crne Gore, s druge strane.

Odlukom Upravnog odbora Zajednice opština, članovi i alternativni članovi Zajedničkog konsultativnog odbora ispred Crne 
Gore su:
1. Članovi:

•	 Miomir	Mugoša,	Gradonačelnik	Glavnog	grada	Podgorica
•	 Aleksandar	Bogdanović,	Gradonačelnik	Prijestonice	Cetinje
•	 Marija	Ćatović,	Predsjednica	opštine	Kotor
•	 Žarko	Pavićević,	Predsjednik	opštine	Bar
•	 Nebojša	Radojičič,	Predsjednik	opštine	Nikšić
•	 Miloje	Pupović,	Predsjednik	opštine	Pljevlja
•	 Aleksandar	Žurić,	Predsjednik	opštine	Bijelo	Polje
•	 Skender	Šarkinović,	Predsjednik	opštine	Plav

2. Alternativni članovi:
•	 Lazar	Radjenović,	Predsjednik	opštine	Budva
•	 Dragan	Kankaraš,	Predsjednik	opštine	Tivat
•	 Branimir	Djuranović,	Predsjednik	opštine	Danilovgrad
•	 Darko	Brajušković,	Predsjednik	opštine	Kolašin
•	 Dejan	Medojević,	Predsjdnik	opštine	Mojkovac,
•	 Nusret	Kalač,	Predsjednik	opštine	Rožaje
•	 Isailo	Šljivančanin,	Predsjednik	opštine	Žabljak
•	 Miomir	Vujačić,	Predsjednik	opštine	Šavnik



6      Lokalne finansije     NAŠA ZAJEDNICA 05 / 2012

Sistem unutrašnjih finansijskih kontrola na lokalnom nivou
Sistem unutrašnjih finansijskih kontrola u javnom sektoru 
je relativno nova oblast u vršenju poslova javne uprave u 
Crnoj Gori. No, ovakvo sistemsko rješenje je jedna od odlika 
savremenih evropskih zemalja i zahtjev koji bi Crna Gora, u 
postupku pridruživanja Evropskoj uniji, svakako, trebalo da 
ispuni. To je obaveza kako centralnih organa, tako i jedinica 
lokalne samouprave. 

Zakon o sistemu unutrašnjih finansijskih kontrola u javnom 
sektoru Crne Gore utvrdio je obavezu vršenja finansijskog 
upravljanja, kontrole i unutrašnje revizije za čitav javni sek-
tor, uključujući i lokalne samouprave. Stvorene su zakonske 
pretpostavke - neophodna je njihova primjena.

Upravo vođeni zahtjevima jedinica lokalnih samouprava i 
njihovim brojnim pitanjima i nedoumicama u vezi sa uspos-
tavljanjem ovog sistema, Ministarstvo finansija, Zajednica 
opština Crne Gore i Kancelarija Programa Ujedinjenih naci-
ja za razvoj (UNDP) u Crnoj Gori su 19.03.2012. godine u 
Podgorici, u okviru projekta “Jačanje mehanizama javnih 
finansija na lokalnom nivou u Crnoj Gori”, organizova-
li okrugli sto na temu “Sistem unutrašnjih finansijskih 
kontrola na lokalnom nivou”. 

Okrugli sto su otvorili:  Milorad Katnić, ministar finansija 
u Vladi Crne Gore, Rastislav Vrbenski, stalni koordinator 
Sistema UN i stalni predstavnik UNDP u Crnoj Gori i Rajko 
Golubović, generalni sekretar Zajednice opština Crne Gore, 
dok su Ana Krsmanović, pomoćnik ministra finansija za 
centralnu harmonizaciju finansijskog upravljanja i kontrole i 
unutrašnju reviziju u javnom sektoru, i njeni saradnici iz Sek-
tora, prezentovali  postojeći pravni okvir sistema unutrašnjih 
finansijskih kontrola u javnom sektoru, kao i prava i obaveze 
javnog sektora (uključujući u lokalne samouprave) u ovom 
kontekstu.1

Značajan doprinos diskusiji na Okruglom stolu, pored preds-
tavnika lokalnih samouprava, dali su i Dragiša Pešić, član 

Senata Državne revizorske institucije, Jadranka Đurković, 
pomoćnica direktorice Uprave za kadrove, Marko Šošić, 
ispred NVO “Institut Alternativa” i Nataša Obradović, naci-
onalni ekspert na projektu “Jačanje mehanizama javnih fin-
ansije na lokalnom nivou u Crnoj Gori”. Takođe, Karlo Čulo, 
savjetnik za sistem unutrašnjih kontola, govorio je o iskust-
vima grada Zagreba u sprovođenju sistema unutrašnjih fin-
ansijskih kontrola. 

Nakon Okruglog stola, predstavnici Sektora za central-
nu harmonizaciju finansijskog upravljanja i kontrole i 
unutrašnje revizije u javnom sektoru Ministarstva finansija, 
su pripremili odgovore na najčešće postavljana pitanja iz 
oblasti sistema unutrašnje finansijske kontrole u javnom 
sektoru, koje je Zajednica opština Crne Gore dostavila svim 
učesnicima sastanka.2 

Ta pitanja se najčešće odnose na:
•	 način i kriterijume za uspostavljanje unutrašnje revizije 

u lokalnim samoupravama;
•	 postupak organizovanja posebne jedinice za unutrašnju 

reviziju;
•	 jedinice lokalne samouprave koje su obavezne da uspos-

tave posebnu jedinicu za unutrašnju reviziju)
•	 uslove za obavljanje poslova unutrašnjeg revizora i 

rukovodioca jedinice za unutrašnju reviziju.
•	 uslove za određivanje lica koje je zaduženo za uspos-

tavljanje i razvoj finansijskog upravljanja i kontrole, 
kao i razlike između finansijskog upravljanja i kontrole i 
unutrašnje revizije; 

•	 planirane obuke u oblasti unutrašnje revizije i u oblasti 
finansijskog upravljanja i kontrola u 2012. godini;

•	 nadležnosti Centralne jedinice za harmonizaciju Minis-
tarstva finansija, i dr.

Imajući u vidu činjenicu da je uspostavljanje sistema 
unutrašnjih finansijskih kontrola zakonska obaveza svih 
lokalnih samouprava, kao i to da je Ministarstvo finansija – 
Sektor za centralnu harmonizaciju finansijskog upravljanja 
i kontrole i unutrašnje revizije u javnom sektoru, pokazalo 
spremnost i otvorenost da opštinama pruži svu neophodnu 
pomoć u uspostavljanju ovog relativno novog sistema, na 
onima koje to još uvijek nijesu uradile je da što prije započnu 
ovaj proces i uključe se u jedninstveni sistem unutrašnje fin-
ansijske kontrole u javnom sektoru u Crnoj Gori.

Sistem unutrašnjih finansijskih kontrola na 
lokalnom nivou

1.Prezentacije sa Okruglog stola se  mogu preuzeti sa linka http://www.uom.co.me/?p=2782
2.Odgovori Ministarstva finansija na najčešće postavljana pitanja u oblasti sistema unutrašnjih finansijskih kontrola u javnom sektoru se mogu preuzeti sa linka http://www.uom.co.me/?p=278
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Forum na sajtu Zajednice opština
U okviru web sajta Zajednice opština Crne Gore (www.uom.
co.me) pokrenut je Forum o pitanjima iz domena finan-
sija na lokalnom nivou. Ideja za pokretanje ovog Foruma 
proizašla je iz aktivnosti na projektu „Jačanje mehanizama 
javnih finansija na lokalnom nivou u Crnoj Gori“ koji sprovo-
di Kancelarija UNDP u Crnoj Gori, u saradnji sa Ministarst-
vom finansija, Ministarstvom unutrašnjih poslova, Zajedni-
com opština Crne Gore i opštinama u Crnoj Gori.

Cilj pokretanja ovog Foruma je da se na brz i svima lako dostu-
pan način razmijene iskustava iz oblasti finansiranja lokalnih 
samouprava. Brojni seminari, sastanci, okrugli stolovi, i dr. 
koji su se u posljednjih par mjeseci organizovali o pitanjima 
iz ove oblasti, pokazali su veliko interesovanje učesnika za 
nastavak komunikacije, dalju diskusiju, razmjena iskustava, i 
sl. Kako je nemoguće svakodnevno organizovati ovakve sku-
pove, Zajednica opština se odlučila na pokretanje ovog sve 
rasprostanjenijeg oblika komunikacije. 

Forum će biti mjesto na kojem svi zainteresovani mogu dis-
kutovati, iznositi svoje stavove, razmjenjivati iskustva, i sl. 
Za početak, lokalne javne finansije će biti jedina oblast koja 
će biti pokrivena forumom, dok će se nove teme unositi u 
zavisnosti od iskazanog interesovanja posjetilaca.

Da bi pristupilo Forumu, dovoljno je poći na link http://
www.uom.co.me/?forum=test-forum, odabrati neku 
od ponuđenih tema, unijeti ime i email adresu i postaviti 
komentar. Iz razloga korišćenja foruma isključivo za svr-
he radi kojeg je otvoren, predstavnik Zajednice opština će 
moderirati forumom i odobravati komentare. Forum će biti 
otvoren za sve zainteresovane posjetioce web sajta Zajednice 
opština Crne Gore.

Studijske posjete, Brisel, Belgija

Komitet regiona EU i Direktorat za proširenje, preko Jedi-
nice	 za	 lokalnu	 upravu	 (LAF),	 organizuju	 studijske	 pos-
jete lokalnih i regionalnih vlasti sa područja Zapadnog 
Balkana,	 u	 okviru	 kojih	 učesnici	 posjećuju	 institucije	 EU,	
i susreću se sa vodećim predstavnicima lokalnih i regional-
nih vlasti u EU kako bi se što bolje upoznali sa stavovima 
EU na lokalnom i regionalnom nivou.

U okviru ovog programa u prva tri mjeseca 2012. godine 
realizovane	se	dvije	studijske	posjete	i	to	na	temu	Regional-
ne politike EU i efikasno korišćenje strukturalnih fondo-
va,	u	kojoj	su	učestvovali	predstavnici	opština	Bijelo	Polje,	
Budva,	Danilovgrad	i	Regionalne	razvojne	agencije	Bjelasi-

ca, Komovi i Prokletije, i na temu Upravljanje otpadom, u kojoj su učestvovali predstavnici Glavnog grada Podgorica, i 
opština	Danilovgrad	i	Herceg	Novi,	kao	i	predstavnica	Ministrastva	održivog	razvoja	i	turizma.

U toku su prireme za treću studijsku posjetu na temu Poljoprivredni razvoj, u kojoj će učestvovati predstavnici Glavnog 
grada	i	opština	Bar,	Berane,	Pljevlja	i	Ulcinj
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Finansije lokalnih samouprava, kao i ukupan finansijski sis-
tem Crne Gore, prolaze kroz izuzetno težak period koji zahti-
jeva hitne intervencije i iz kojeg je neophodno što prije izaći. 
Kada se očekivalo da će globalna ekonomska kriza u godi-
ni koja je pred nama smanjiti intezitet ili makar stagnirati, 
pokazalo se da su oni koji su bili skeptici i predviđali njene 
jače implikacije bili u pravu.

Slaba investiciona aktivnost, problemi u bankarskom sek-
toru i privredi, kao i drugi negativni pokazatelji ekonomskog 
razvoja, još više su produbili problem nelikvidnosti, deficita 
budžeta i njegovog finansiranja. Ako se tome doda visok nivo 
neizmirenih obaveza iz prethodnog perioda, čije je izmiren-
je zahtijevalo nova zaduživanje, onda se problem dodatno 
komplikuje. 

Ovo su sve razlozi koji, radi stvaranja stabilnih i održivih jav-
nih finansija na lokalnom nivou, idu u prilog potrebi mak-
simalnog korišćenja postojećih kapaciteta lokalnih samoup-
rava i zakonom utvrđenih mogućnosti za ubiranje lokalnih 
javnih prihoda.

Upravo vođeni ovim ciljem, UNDP Kancelarija u Crnoj 
Gori, u saradnji sa Ministarstvom finansija, Ministarstvom 
unutrašnjih poslova i Zajednicom opština Crne Gore su, 
u okviru projekta „Jačanje mehanizama javnih finansija“, 
posebnu pažnju posvetili aktivnostima koje će doprinijeti 
unapređenju sistema naplate lokalnih prihoda. 

Kao rezultat tih aktivnosti, pripremljen je dokument o 
ključnim problemima kod utvrđivanja, naplate i kontrole 
lokalnih javnih prihoda u Crnoj Gori, kao i problema kod 
evidencije i praćenja ustupljenih javnih prihoda. Ovaj doku-
ment je poslužio kao polazna osnova za pripremu Akcionog 
plana za unapređenje procesa utvrđivanja, kontrole i 

naplate lokalnih prihoda.
Svrha ovog Akcionog plana jeste da se ukaže na trenutne 
probleme lokalnih samouprava u naplati prihoda, daju pred-
lozi za njihovo prevazilaženje u okviru postojeće zakonske 
regulative, kao i predlozi za donošenje novih ili izmjenu 
postojećih propisa u ovoj oblasti. 

Akcioni plan sadrži tri osnovna cilja, i to:
•	 unapređenje sistema utvrđivanja, naplate i kontrole 

lokalnih javnih prihoda;
•	 unapređenje sistema utvrđivanja, naplate i kontrole 

poreza na nepokretnosti i
•	 unapređenje sistema evidencija i praćenja ustupljenih 

prihoda. 

Svakom od ovih ciljeva pridružen je određeni broj aktivnosti 
koje će, u utvrđenim rokovima, pojedini nosioci implementi-
rati. Tako će se, na primjer, podnijeti incijative za: donošenje 
podzakonskih propisa koji će omogućiti kvalitetno uvođenje 
naknade za zaštitu životne sredine i poreza za poljoprivred-
no zemljište; tumačenje i usklađivanje primjene i tumačenja 
Zakona o poreskoj administraciji i Zakona o opštem uprav-
nom postupku; izmjene Zakona o porezu na nepokretnosti i 
Uredbe o bližim kriterijumima i metodologiji za određivanje 
tržišne vrijednosti nepokretnosti; informatičko povezivanje 
lokalnih poreskih organa sa Poreskom upravom; informi-
sanje o mogućnostima dobijanja informacija o koncesionim 
naknadama od Komisije za koncesije i drugih nadležnih 
državnih organa, i dr. 

Namjera je da se obezbijede uslovi za povećanje osnovice za 
ubiranje lokalnih prihoda (sa posebnim akcentom na porez 
na nepokretnosti), kako bi se finansijski položaj lokalnih 
samouprava unaprijedio kroz jačanje prihoda iz sopstve-
nih izvora sredstava. S druge strane, budući da se lokalne 
samouprava dijelom finansiraju i iz ustupljenih prihoda sa 
centralnog nivoa, neophodno je sistem evidencija i praćenja 
ovih prihoda unaprijediti i obezbijediti efikasniji protok 
informacija.

Kako je Akcioni plan dokument koje je nastao kao rezultat 
aktivnosti na projektu „Jačanje mehanizama javnih finansija 
na lokalnom nivou u Crnoj Gori“ i kako nema nadležnu ins-
tituciju koja će biti odgovorna za njegovu cjelokupnu imple-
mentaciju, to se od svih nosioca pojedinačnih aktivnosti 
očekuje proaktivan odnos i odlučnost u realizaciji  utvrđenih 
zadataka.

Unapređenje sistema naplate lokalnih 
prihoda u Crnoj Gori
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Sedma skupština NALAS-a

Sedma generalna Skupštine Mreže asocijacija loklanih vlas-
ti jugoistočne Evrope (NALAS) je održana u Prištini 29-30 
marta 2012. godine.

Među više od 200 učesnika Generalne skupštine, bili su i 
gradonačelnici, odnosno predsjednici velikog broja gradova 
i opština iz Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Slovenije, Make-
donije, Albanije, Bugarske, Rumunije, Turske, Moldavije i 
Kosova.

Događaju u Prištini, prisustvovali su predstavnici nacional-
nih asocijacija lokalnih vlasti: Zajednice opština Crne Gore, 
Udruge opština u Republici Hrvatskoj, Saveza gradova i 
opština Bosne i Hercegovine, Asocijacije opština i gradova 
Slovenije, Udruženja jedinica lokalne samouprave Repu-
blike Makedonije, Udruženja opština Republike Albanije, 
Udruženja opština Republike Bugarske, Udruženja opština 
Rumunije, Rumunske federacija lokalnih vlasti, Udruženja 
opština regiona Mramora (Turska) i Kongresa lokalnih vlasti 
Moldavije.

Takođe, Generalnoj skupštini NALAS-a prisustvovali su i 
članovi OEBS-a, Savjeta Evrope, UNDP-a, Svjetske banke, 
Delegacije Evropske unije na Kosovu, predstavnici diplo-
matskog kora na Kosovu, te još niz drugih institucija.

Prvog dana Skupštine NALAS-a, u okviru prezentaci-
je najuspješnijih projekata u lokalnim samoupravama u 
jugoistočnoj Evropi, govorio je i Aleksandar Bogdanović, 
gradonačelnik Prijestonice Cetinje i predsjednik Skupštine 
ZOCG. On je upoznao učesnike sa sistemom lokalne samo-
uprave u Crnoj Gori, kao i sa Prijestonicom Cetinjem, odnos-
no djelovanjem lokalne uprave u pravcu revitalizacije tog 
grada.

Tokom obraćanja, on je informisao prisutne sa najvažnijim 
činjenicama o Cetinju, naglašavajući da je riječ o gradu koji 
ima poseban status u sistemu lokalne samouprave u Crnoj 
Gori.

„Sa punim pravom se može reći da Cetinje pripada krugu 
gradova sa izuzetno povoljnim geografskim položajem i da 
posjeduje brojne potencijale, usljed čega je lokalna uprava 
kojom rukovodim, već preduzela brojne aktivnosti na pla-
nu razvojnih i drugih projekata, čijom će realizacijom grad 
dodatno dobiti na značaju“ – istakao je on, nakon čega je 
prisutne informisao o više aktivnosti koje su realizovane, 
odnosno koje slijede u budućem periodu.

Govoreći o projektu „Wireless Cetinje“, koji podrazumije-
va implementaciju besplatnog wireless interneta na grads-
kom području, gradonačelnik je najavio i kako će lokalna 
uprava narednih dana svim mjesnim centrima na ruralnom 
području uputiti pomoć u vidu računara i neophodne opre-
me za pristup internetu.

Gradonačelnik Bogdanović je predstavio i  projekat „Cetin-
je – siguran grad“ koji uspostavlja 24-časovni nadzor kojim 
će u bitnoj mjeri biti pojačana bezbjednost u čitavom gradu, 
kao i projekat izgradnje Univerzitetskog kompleksa Akade-
mija umjetnosti na Cetinju.

Pored prezentacije najuspješnijih projekata u gradovima 
i opštinama jugoistočne Evrope, prvog dana Skupštine, 
održan je i okrugli sto pod nazivom „Fiskalna decentrali-
zacija u jugoistočnoj Evropi“, na kojem, je izmedju ostalog, 
predstavljen NALAS-ov Monitoring izvještaj o stepenu fiskla-
ne decentralizacije u jugoistočnoj Evropi. 

Drugog dana rada, Skupština NALASa je usvojila Izvještaj o 
radu za 2011. godinu, kao i Program rada i Finansijski plan 
za 2012 godinu.

Izabran je i novi Predsjednik NALAS-a, g. Ozgen Keskin, 
predsjednik opštine Jildrim (grad Bursa), Turska, kao i pot-
predsjednici g. Anton Peršak, predsjednik opštine Tržin, Slo-
venija, i g. Djuro Bukvić, predsjednik opštine Lukač, Hrvat-
ska. 

Pored toga, drugog dana Skupštine, prošli, sadašnji i budući 
predsjednice NALASa su razmijenjivali mišljenja o vizi-
ji NALAS mreže do 2020. godine, a takodje se govorilo i o 
otvaranju kancelarije Saveza gradonačelnika za Jugoistočnu 
Evropu. 
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Mora se još više štedjeti

Gradonačelnik	 Podgorice,	 dr	 Miomir	 Mugoša,	 na	 čelu	 Glav-
nog grada nalazi se već 12 godina i u tom periodu Podgorica 
je doživjela veliki preobražaj, kako na izgradnji neophodne 
gradske infrastrukture, tako i u oblasti pružanja javnih uslu-
ga.	 Mugoša	 je	 prije	 desetak	 godina,	 već	 bio	 na	 čelu	 Upravog	
odbora Zajednice opština Crne Gore, a na tu funkciju nedavno 
je	ponovo	izabran.	Bio	je	to	povod,	da	od	novog	predsjednika	
Upravnog odbora, redakcija biltena “Naša Zajednica”zatraži 
odgovore na sljedeća pitanja:

Koji su razvojni projekti glavnog grada u tekućoj godini 
i kako će se obezbijediti sredstva za njihovu realizaciju?

Bez obzira na trenutni  ekonomski i finasijski ambijent, 
grad nastavlja sa proširenjem i  razvojem  infrastrukture. 
Očigledno, da se Glavni  grad ne može razvijati onom di-
namikom kako smo to navikli u posljednjih desetak godina. 
S obzirom da nijesu imala organizovano vodosnadbijevanje 
najznačajnije investicije u ovoj godini biće: završetak  vo-
dosnadbijevanja  Južne Malesije, područja gradske opštine 
Golubovci, srednjeg platoa Kuča, a gradiće se vodovod za 
Lužnicu i potisni cjevod, bušenje i opremanje bunara za 
vodoizvorište Dinoša. Urađena je  Studija vodosnadbijevan-
ja, odvođenja i prečišćavanja otpadnih voda Glavnog grada. 
Projektna dokumentacija obuhvata  izgradnju novog Uređaja 
za prečišćavanje otpadnih voda koji će se graditi na novoj lo-
kaciji u blizini KAP-a i izgradnju mreže glavnih kolektora fe-
kalne kanalizacije u dužini od oko 38 km. Pet najvećih svjet-
skih kompanija već su prezentovale svoja tehnološka rješenja 
prečišćavanja vode i obrade mulja. Takođe, u ovoj godini 

započećemo izgradnju postrojenja za tretman procjednih 
voda na Deponiji Livade.
       
Sa Vladom Crne Gore, odnosno Direkcijom za puteve 
nastavićemo radove na izgradnji obilaznice oko Golubovaca, 
čime ćeme će se  riješiti još jedno usko grlo saobraćaja u prav-
cu crnogorskog primorja. Za par dana završavamo kružni tok 
kod Delte, a nakon završetka turističke sezone izgradićemo i 
kružni tok na rasksnici bulevara Pete proleterske i Josipa Bro-
za. Završava se i pješački most u mjestu Dobričin, a gradiće 
se i niz  saobraćajnica  od lokalnog značaja.  Značajna sredst-
va od oko 1.5 miliona eura potrošiće se za izradu prostorno-
planske i tehničke dokumentacije. Za sve pomenute investi-
cije u ovoj godini planirana su sredstva u Budžetu Glavnog 
grada u iznosu od 19,4 miliona eura. Glavni grad iz sopstve-
nih sredstava i na principu privatno javnog partnertsva gradi 
Zelenu pijacu u Bloku V, kao i  dva stambena objekta za lica 
u stanju socijalnih potreba, za rješavanje imovinsko pravnih 
odnosa, odnosno za raseljavanja porodica sa saobraćajnih i 
drugih koridora, kao i za zaposlene. Glavni grad, po osnovu 
građevinskog zemljišta i komunalija, učestvuje u izgradnji  
novog studenskog doma.

Smatram veoma važnim to što će se pred početak ove 
turističke sezone završiti rekonstrukcija međunarodnog 
puta Tuzi – Božaj koji se finasira iz Budžeta države. Takođe, 
i sa albanske strane, od Skadra do Božaja, do pomenutog 
roka biće završen novi put što će biti dodatni kvalitet sve 
dinamičnijoj komunikaciju između dvije zemlje.

Koliko će se, po Vašem mišljenju, godina koja je pred nama 
razlikovati od prethodnih?

Razlika je očigledna jer su uslovi poslovanja sve teži, 
pad životnog standarda je sve evidentniji, a problem sa 
nezaposlenošću, pogotovo mladih i školovanih ljudi, postaje 
sve složeniji i teže rješiv. Glavni grad je već izvršio izbor oko 
pedest pripravnika koji će uskoro početi sa stažom u organi-
ma i službama Glavnog grada. To se ne smije podcjenjivati, 
uprkos zaista rastućom trendu nezaposlenosti. Zato osnovna 
razlika ove u odnosu na prethodne godine mora biti u još 
većoj štednji i racionalnijoj potrošnji. Prostori i za jedno i 
drugo nijesu veliki, ali se još po nešto može skresati kako bi 
se više uštedjelo. Nikakva utjeha našim građanima nije  to 
što je kriza  evidentna i u drugim zemljama i gradovima i što 

Intervju sa Gradonačelnikom Podgorice i 
predsjednikom Upravnog odbora 
Zajednice opština dr Miomirom Mugošom
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su izlivi nezadovoljstva sve rasprostranjeniji. Takođe, mora-
mo shvatiti da se i one kompanije koje imaju kapital trenut-
no teško odlučuju da investiraju, ne samo kod nas nego bilo 
gdje.

Činjenica je da je situacija u budžetima lokalnih zajednica 
prilično komplikovana. Kakva je situacija u Glavnom gra-
du? Da li još uvijek lokalna samouprava koja nema neiz-
mirenih obaveza?

Ne samo lokalne samouprave, već i država, u ovakvim eko-
nomskim uslovima imaju problem sa budžetskim prihodi-
ma. U tom pogledu, posebno teško stanje je u opštinama na 
sjeveru države. Investicije u kapitalne objekte više su nego 
prepolovljene. Inače, Glavni grad je za realizaciju niza ka-
pitalnih objekata u saobraćajnoj infrastrukturi, vodosnad-
bijevanju, odvoda otpadnih voda, poljoprivredi  itd., putem 
kreditnog angažmana stvorio kreditne obaveze koje redov-
no servisiramo, kao što i redovno servisiramo potraživanja 
drugih potraživača čime smo i u uslovima finasijske krize 
održali visok rejting kod međunarodnih finasijskih instituci-
ja. Međutim, to ne znači da ni mi do svakog centa  dolazimo 
na lak način. Naprotiv. 

Da li je, po Vama, uspješna saradnja sa ostalim lokalnim 
samoupravama, njihovom asocijacijom, državnim orga-
nima i međunarodnim organizacijama, pored kvalitetnih 
unutrašnjih kapaciteta, neophodan uslov za kvalitetno 
funkcionisanje jedne lokalne samouprave?

Nikad više nijesmo bili upućeni na saradnju kao danas. U sis-
temu, a pogotovo malom kao što je naš, sve je povezano i 
niko ne može biti imun od opšteg ambijenta u kojem se život 

odvija. Po principu spojenih sudova, za relativno kratko vri-
jeme nivoi se u svakom segmentu brzo uravnaju, bilo da se 
procesi odvijaju pozitivno, bilo negativno. Iluzija je misliti 
drugačije. Glavni grad je, kada je god bio u mogućnosti, po-
magao manje razvijenim opštinama, a to ćemo, u skaldu s 
mogućnostima, i dalje činiti.

Odnedavno ste izabrani za predsjednika Upravnog odbo-
ra Zajednice opština Crne Gore. Kako ocjenjujete rad na-
cionalne asocijacije i  kakva je Vaša vizija njenog daljeg 
razvoja?

U skladu sa principima Evropske povelje o lokalnoj samou-
pravi, značaj Zajednice u budućem radu mora da dođe do 
izražaja u još većoj mjeri kroz ostvarivanje zajedničkih inte-
resa opština i poboljšanje njihovog kapaciteta za ostvarivan-
je nadležnosti i pružanja usluga građanima. Posebno mora-
mo unapređivati pravni okvir i opšte uslove za razvoj lokalne 
samouprave i uopšte unaprijeđivati njihov rad, u skladu sa 
evropskim standardima. Dobijanjem datuma za početak 
pregovora o pristupanju EU, kroz različite forme okupljanja, 
pokrenućemo inicijative usmjerene za unapređenje pravnog 
okvira za funkcionisanje lokalne samouprave, za saradnju sa 
partnerskim organizacijama iz zemlje i inostranstva, pružati 
podršku opštinama u građenju kapaciteta, definisanju i rea-
lizaciji strateških opredjeljenja, izradi i implementaciji pla-
nova i projekata i pristupu finasijskim sredstvima. Nastojaću 
da sa saradnicima iz Zajednice organizujemo različite oblike 
saradnje među opštinama, u zemlji i na međunarodnom pla-
nu, i obezbijedimo pružanje pune podrške kroz razmjenu 
informacija, obuke, razmjenu dobre prakse i brojne druge 
aktivnosti u skladu sa potrebama.
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U Podgorici je 30. marta 2012. godine održana XXI sjednica 
Upravnog	 odbora	 i	 XI	 sjednica	 Skupštine	 Zajednice	 opština	
Crne Gore. Na ovim sjednicama razmatrani su i usvojeni 
Izvještaj o radu i finansijskom poslovanju Zajednice opština 
za 2011. godinu i Program rada i finansijski plan Zajednice 
opština za 2012. godinu.  
Pored toga, na sjednici Upravnog odbora je izvršen izbor 
predsjednika i potpredsjednika Upravnog odbora koji će 
ove funkcije obavljati naredne dvije godine. Za predsjednika 
Upravnog odbora je izabran gradonačelnik Glavnog grada 
Podgorica	dr	Miomir	Mugoša,	koji	 je	na	ovu	funkciju	zami-
jenio	Žarka	Pavićevića,	predsjednika	opštine	Bar.	Aleksandar	
Žurić,	 predsjednik	 opštine	 Bijelo	 Polje,	 izabran	 je	 za	 pot-
predsjednika Upravnog odbora, koju je funkciju u prethod-
nom	mandatu	obavljao	Mijuško	Bajagić,	predsjednik	opštine	
Plužine.

Upravni odbor je na ovoj sjednici imenovao i članove radnih 
tijela	Zajednice	opština,	i	to:	Savjeta	za	evropske	integracije	
i međunarodnu saradnju, Komisije za razvoj lokalne samou-
prave, Komisije za prostorno planiranje i komunalne djelat-
nosti, Komisije za finansiranje lokalne samouprave i Komisije 
za društvene djelatnosti.
Skupština	 Zajednice	 opština,	 kojom	 je	 predsjedavao	
njen	 novoizabrani	 predsjednik	 Aleksandar	 Bogdanović,	
gradonačelnik Prijestonice Cetinje, se, pored usvajanja 
Izvještaja o radu i finansijskom poslovanju Zajednice opština 
za 2011. godinu i Programa rada i finansijskog plana za 
2012. godinu, upoznala i sa Izvještajem o obukama u lokal-
noj samoupravi u 2011. godini, kao i informisala o nekim 
projektima koji će se realizovati u narednom periodu, a koji 
su usmjereni u pravcu jačanja kapaciteta lokalnih samoup-
rava. 

Program rada Zajednice opština Crne Gore 
za 2012. godinu

Program rada Zajednice opština Crne Gore za 2012. 
godinu urađen je u skladu sa statutarnim nadležnostima 
i strateškim ciljevima, a po prioritetnim oblastima djelo-
vanja i definisanim zadacima i aktivnostima utvrđenim u 
Strateškom planu Zajednice opština za period 2011-
2016. godine i Akcionom planu za njegovu implementa-
ciju.

Ovim dokumentima su utvrđena četiri ključna strateška cilja 
koje Zajednica opština Crne Gore, kao nacionalna asocijacija 

svih lokalnih samouprava u Crnoj Gori, primjenjuje u svom 
radu, a to su: 
•	 zastupanje interesa članica u cilju jačanja sistema lokal-

ne samouprave;
•	 pružanje usluga članicama radi razvoja njihovih kapaci-

teta, a u skladu sa najboljim praksama i standardima;
•	 podrška lokalnim vlastima u međunarodnoj saradnji i 

njihovo predstavljanje pred EU institucijama i
•	 razvoj kapaciteta Zajednice opština kao organizacije.
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Susret Predsjednika Skupštine Zajednice opština Crne Gore Aleksandra Bogdanovića i izvjestioca Parlamentarne 
skupštine Savjeta Evrope Žan – Šarl Gardeta 

Predsjednik	Skupštine	Zajednice	opština	Crne	Gore	Aleksandar	Bogdanović	sastao	se	početkom	marta	
u	Podgorici	sa	izvjestiocem	Parlamentarne	skupštine	Savjeta	Evrope	Žan	–	Šarl	Gardetom.
Tokom	razgovora	sa	gospodinom	Gardetom,	koji	boravi	u	višednevnoj	posjeti	Crnoj	Gori,	predsjed-
nik	Bogdanović	se	zahvalio	Savjetu	Evrope	na	izuzetnoj	dosadašnjoj	podršci	u	dijelu	reforme	sistema	
lokalne samouprave u Crnoj Gori.
On	 je	 informisao	sagovornika	kako	 je	u	proteklom	periodu,	kroz	usvajanje	niza	akata	u	Skupštini	
Crne	Gore,	ostvaren	napredak	u	pogledu	 ispunjavanja	preporuka	Savjeta	Evrope,	 te	da	 je	posebno	
važno istaći kako su preduzete brojne aktivnosti na inkorporiranju načela i principa Evropske povelje 
o lokalnoj samoupravi u domaće zakonodavstvo.

Pored ovih, pri izradi Programa rada za 2012. godinu uzet 
je u obzir i značajan broj strateških dokumenata donijetih 
na nacionalnom nivou kojima se određuju pravci djelovan-
ja, zadaci i aktivnosti usmjerena ka jačanju sistema lokal-
ne samouprave (Strategija reforme javne uprave za period 
2011-2016. godine – Aurum, Nacionalna trening strategija 
za lokalnu samoupravu, Strategija razvoja međuopštinske 
saradnje, Strategija regionalnog razvoja, Strategija borbe 
protiv korupcije i organizovanog kriminala, i dr.).

Osim toga, određeni zadaci i aktivnosti proizilaze iz pro-
grama i projekata koje se implementiraju u saradnji sa 
međunarodnim organizacijama i institucijama, a koji imaju 
za cilj unapređenje kapaciteta kako jedinica lokalne samou-
prave, tako i njihove asocijacije. Programom rada planira-
na je i realizacija određenih aktivnosti prizašlih iz potreba 
članica koje su iskazane tokom prethodnog perida, kao i u 
fazi pripreme ovog dokumenta. 

Program rada predstavlja operativni akt za realizaciju kon-
kretnih zadataka i aktivnosti organa, radnih tijela i Sekreta-
rijata Zajednice opština u 2012. godini.   

Ovom prilikom navodimo samo neke od aktivnosti koje bi 
trebalo da obilježe rad Zajednice opština u godinu koja je 
pred nama:

•	 razmatranje i zauzimanje stavova na zakonske i podz-

akonske propise, kao i pokretanje inicijativa koje su od 
značaja za utvrđivanje položaja, prava i obaveza lokalne 
samouprave;

•	 održavanje tematskih sjedica, sastanaka, okruglih stolo-
va i dr. povodom kontinuiranog praćenja i analize sis-
tema lokalne samouprave i sistema finansiranja lokalne 
samouprave;

•	 razmatranje Analize o funkcionisanje lokalne samoupra-
ve u Crnoj Gori;

•	 razmatranje Informacije o projektima za lokalnu samou-
pravu koji se finansiraju iz IPA programa i drugih fon-
dova;

•	 razmatranje periodičnih izvještaja o realizaciji Strategije 
razvoja međuopštinske saradnje;

•	 razmatranje i donošenje Programskog okvira za zastu-
panje interesa članica;

•	 razmatranje i utvrđivanje Sporazuma o saradnji Zajed-
nice opština sa Skupštinom Crne Gore;

•	 razmatranje i utvrđivanje Sporazuma o saradnji Zajed-
nice opština sa ministarstvima i drugim državnim orga-
nima/pojedinačno;

•	 razmatranje i utvrđivanje Akcionog plana za evropske 
integracije lokalnih samouprava i Zajednice opština;

•	 učešće u pripremi i realizaciji planova obuka za lokalnu 
samoupravu, i dr.

Zadaci i aktivnosti iz Programa rada Zajednice opština Crne 
Gore su raznovrsni i brojni, međusobno su konzistentni 
i prožimaju se, što daje garanciju da će njihova realizaci-
ja dovesti do postizanja željenih rezultata: jačanja lokalne 
samouprave, izgradnje njenih upravljačkih i profesionalnih 
kapaciteta, efikasnog vršenja poslova i obezbjeđivanje većeg 
kvaliteta u pružanju usluga na lokalnom nivou, razvijanja 
međuopštinske saradnje, održivog razvoja i ravnomjernog 
regionalnog razvoja lokalnih zajednica i uključivanja u inte-
grativne procese za članstvo naše zemlje u Evropskoj uniji.
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Radna tijela Zajednice opština Crne Gore
Upravni odbor Zajednice opština Crne Gore je na svojoj 21-voj sjednici održanoj 30.03.2012. godine u Podgorici, između 
ostalog, donio i odluke o imenovanju članova radnih tijela Zajednice opština. Mandat članova radnih tijela traje 4 godine, a 
za članove su imenovani:

Radna tijela 
Zajednice opština 

Crne Gore

Savjet za evropske integracije:
- Marija Ćatović, predsjednica opštine Kotor;
- dr Miomir Mugoša, gradonačelnik Glavnog grada Podgorice
- Aleksandar Bogdanović, gradonačelnik Prijestonice Cetinje;
- Žarko Pavićević, predsjednik opštine Bar;
- Nebojša Radojičić, predsjednik opštine Nikšić; 
- Aleksandar Žurić, predsjednik opštine Bijelo Polje; 
- Mijuško Bajagić, predsjednik opštine Plužine

Komisija za finansiranje lokalne samouprve: 
- Dejan Klikovac, sekretar Sekretarijata za ekonomiju i finansije opštine Bar  
- Jovanka Popović, sekretar Sekretarijata za privredu i finansije opštine Danilovgrad 
- Mitar Matijašević, sekretar Sekretarijata za privredu i finansije opštine Nikšić 
- Olgica Glomazić, sekretar Sekretarijata lokalne samouprave opštine Plužine 
- Božo Gospić, potpredsjednik opštine Pljevlja 
- Miomir Jakšić, sekretar Sekretarijata za finansije Glavnog grada Podgorica 
- Ivan Novosel,  sekretar Sekretarijata za ekonomski razvoj i finansije opštine Tivat

Komisija za društvene djelatnosti: 
- Slavko Stijović, potpredsjednik opštine Andrijevica 
- Rajka Špadijer, sekretar Sekretarijata za društvene djelatnosti opštine Budva 
-Nenad Radunović, sekretar Sekretarijata za kulturu,sport i društvene djelatnosti opštine Kotor 
-Snežana Mijušković, sekretar Sekretarijata za socijalno staranje Glavnog grada Podgorice 
- Valentina Vujović, v.d sekretara Sekretarijata za lokalnu samoupravu Prijestonice Cetinje 
- Elisa Nurković, samostalni savjetnik za kulturu i društvene djelatnosti u opštini Rožaje 
- Miloš Tomić, rukovodilac službe predsjednika opštine, glavnog administratora i zajedničkih poslova opštine Šavnik 

Komisija za prostorno planiranje i komunalne 
djelatnosti: 
- Đuro Karanikić, sekretar Sekretarijata za uređenje 

prostora, komunalno-stambene poslove i zaštitu 
životne sredine opštine Bar; 

- Tatjana Vojinović, savjetnik za građevinarstvo u 
opštini Žabljak;

-  Predrag Zejak, menadžer opštine Mojkovac; 

- Harun Redžić,savjetnik za uređenje opštine Plav 
- Oliver Marković, sekretar Sekretarijata za planiran-

je i uređenje prostora i zaštitu životne sredine GG 
Podgorica

-  Valon Buzuku, sekretar Sekretarijata za urbanizam 
i uređenje prostora opštine Ulcinj 

- Filip Aleksić, sekretar Sekreterijata za urbanizam i 
zaštitu životne sredine Prijestonice Cetinje

Komisija za razvoj lokalne 
samouprave: 
- Dubravka Jovančević, savjetnik u 

Službi SO Berane; 
- Radovan Obradović, potpredsjednik 

opštine Bijelo Polje; 
- Marta Šćepanović, glavni administ-

rator opštine Kolašin; 
- Ljubomir Radojičić, glavni administ-

rator opštine Nikšić;
- Đorđe Vukčević, glavni administra-

tor opštine Kotor;
- Mišela Manojlović, sekretar Sekre-

tarijata za lokalnu samoupravu GG 
Podgorica;

- Tomica Milošević, glavni administ-
rator opštine Herceg Novi
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Nacionalni savjet za obuku u lokalnoj samoupravi je na 
sjednici održanoj u Podgorici 26-tog januara 2012. godi-
ne usvojio je Izvještaj o obukama za lokalnu samoupra-
vu u 2011. godini i donio Plan obuka koje će se za lokalne 
službenike i namještenike realizovati u periodu februar-april 
2012. godine. Tom prilikom je zaključeno da je, u cilju pla-
niranja obuka za lokalnu samoupravu za naredni period, 
potrebno da Uprava za kadrove i Zajednica opština pripreme 
upitnik i isti dostave svim jedinicama lokalne samouprave. 

Osnovni cilj ovog upitnika je utvrđivanje potreba lokalnih 
službenika i namještenika za obukama i određivanja prio-
ritetnih obuka u planovima obuka koje donosi ovo tijelo u 
okviru svojih utvrđenih zadataka.  

U izvršavanju zaključaka Nacionalnog savjeta za obuku u 
lokalnoj samoupravi, Uprava za kadrove i Zajednica opština 
su sačinile Upitnik za utvrđivanje potreba za obukom 
rukovodećih lica, starješina organa lokalne uprave i 
rukovodioca stručnih i drugih službi u lokalnoj samou-
pravi  i lokalnih službenika i namještenika za 2012. 
godinu. Upitnik je dostavljen svim predsjednicima opština 
i gradonačelnicima Glavnog Grada i Prijestonice koji, preko 
glavnih administratora, treba da obezbijede popunjavanje 
upitnika i njihovo dostavljanje navedenim subjektima. 

Uprava za kadrove i Zajednica opština će izvršiti analizu 
dostavljenih upitnika i, na osnovu rezultata iz istih, utvrditi 
prioritetne obuke koje je za zaposlene u lokalnoj samoupravi 
potrebno organizovati do kraja 2012. godine i donijeti pla-

nove obuka za  naredni period.
U cilju utvrđivanja potreba za obukom i organizovanja obu-
ka na teme koje su od značaja za sticanje novih znanja i 
vještina zaposlenih u lokalnoj samoupravi, jedinice lokalne 
samouprave, u zavisnosti od njihove veličine, obezbijediće 
popunjavanje Upitnika, od strane: stariješina organa lokalne 
uprave, rukovodioca stručnih i drugih službi i određeni broj 
sljedećih kategorija zaposlenih: samostalnih i viših savjetni-
ka, namještenika sa visokom i srednjom stručnom spremom 
u organima lokalne uprave i službama, kao i odgovarajućeg 
broja ovlašćenih službenih lica i komunalnih policajaca u 
službama komunalne policije.

Radi blagovremene realizacije zadatka na utvrđivanju 
potreba za obukom svih kategorija lokalnih službenika i 
namještenika u lokalnoj samoupravi i uključivanja istih u 
planove obuka koje će donijeti Nacionalni savjet za obuku 
u lokalnoj samoupravi (naredni za period maj- jul), nadamo 
se da će jedinice lokalne samouprave ispoštovati rok koji im 
je ostavljen za dostavljanje popunjenih upitnika, jer je to u 
njihovom interesu.  

Ove će se aktivnosti, kao i niz drugih na planu jačanja kapa-
citeta lokalnih samouprava, realizovati u okviru projekata 
„Podrška lokalnoj samoupravi u implementaciji Nacio-
nalne trening strategije“, koji finansijski podržava Evrops-
ka unija iz sredstava IPA 2010 godine, a koji ima za cilj 
pružanje pomoći lokalnoj samoupravi i svim ključnim sub-
jektima u implementaciji ovog strateškog dokumenta. 

Podršku lokalnoj samoupravi u implementaciji NTS-a pružiće 
i UNDP - Program Ujedinjenih nacija za razvoj, koji je izradio 
dokument „Analiza funkcija i kapaciteta upravljanja ljuds-
kim resursima u crnogorskim opštinskim administracijama“, 
a koji će sprovesti i istraživanje radi sveobuhvatnije analize, 
potreba za obukom u lokalnoj samoupravi na planu njenog 
kadrovskog jačanja i dalje izgradnje njenog kapaciteta.

U okviru budućih aktivnosti predviđeno je da se, pored revi-
zije NTS-a, izradi i nova Procjena potreba za obukom u 
lokalnoj samoupravi, koje aktivnosti, prema NTS-u,  treba 
da se sprovode svake treće  godine. To treba da se reflektu-
je na izmjene u odnosu na zakonodavni okviru i da dovede 
do jasnog definisanja uloga i odgovornosti u pogledu funk-
cionisanja, upravljanja i razvoja ljudskih resursa u lokalnoj 
samoupravi.

Utvrđivanje potreba za obukom lokalnih 
službenika i namještenika
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Crna Gora je,  s obzirom na prirodne resurse, razvoj ener-
getskog sektora postavila kao jedan od svojih strateških cil-
jeva. Energetska politika Crne Gore do 2030. godine definiše 
održivi razvoj energetike, razvoj konkurentnog tržišta 
energije i sigurnost snabdijevanja kao tri glavna prioriteta 
energetskog sektora. Održivi razvoj energetike podrazumi-
jeva korišćenje obnovljivih izvora energije i primjenu mjera 
energetske efikasnosti. Kako obnovljivi izvori energije: voda, 
sunce, biomasa i vjetar, imaju karakteristiku distribuiranih 
izvora, učešće lokalne samouprave pri valorizaciji ovih resur-
sa je od velikog značaja.

Članom 11 Zakona o energetici propisano je da su lokalne 
samouprave, radi definisanja potreba i načina snabdijevanja 
energijom, kao i mjera za efikasno korišćenje energije, obnov-
ljivih izvora energije i kogeneracije, dužne da donesu lokal-
ne energetske planove. Ovi planovi moraju biti usklađeni 
sa Strategijom razvoja energetike i Programom razvoja i 
korišćenja obnovljivih izvora energije. Lokalni energetski 
plan predstavlja jedinstvenu priliku za definisanje konkret-
nih projekata i investicionih mogućnosti iz oblasti energetike 
koje bi pomogle ekonomskom razvoju kako lokalnih zajedni-
ca, tako i Crne Gore u cjelini. 

Upravo je izrada Lokalnih energetskih planova i pružanje 
stručne pomoći u tom pravcu bila tema sastanka koji su 
06.04.2012. godine u Podgorici organizovali Kancelari-
ja UNDP u Crnoj Gori, Ministarstvo ekonomije i Zajednice 
opština Crne Gore.
  
Sastanku su, pored predsjednika opština, prisustvovali i 
predstavnici lokalnih samouprava zaduženih za koordinaci-
ju aktivnosti na izradi ovih dokumenata. Rajko Golubović, 
generalni sekretar Zajednice opština je, u uvodnom izlagan-
ju, napravio kratak osvt na aktivnosti koje su prethodile 
organizovanju ovog sastanka i pripremi Modela Lokalnog 
energetskog plana.

Predstavnici Ministarstva ekonomije, dr Igor Kovačević i 
mr Lucija Rakočević, su predstavili Model Lokalnog ener-
getskog plana koji je Zajednica dostavila svim lokalnim 
samoupravama na korišćenje. Takođe su, na praktičnom 
primjeru opštine Andrijevica, upoznali prisutne o aktivnosti-
ma koje se planiraju u narednom periodu, a koje podrazu-
mijevaju pružanje neposredne pomoći u pripremi ovog akta. 
 
Predstavnici Kancelarije UNDP u Crnoj Gori, Snežana 
Marstijepović i Jelena Janjušević, su upoznali prisut-
ne predstavnike lokalnih samouprava sa mogućnostima 
privlačenja donatorskih i drugih sredstava posredstvom orga-
nizacije Convenet of Mayors (Konvencija gradonačelnika), 
kojoj su već pristupile opštine Kolašin, Žabljak, Bijelo Polje, 
Kolašin i Glavni grad Podgorica, a čije članstvo predstavlja 
prestiž na globalnom nivou u smislu „zelene ekonomije“. Sa 
sastanka je upućen poziv i ostalim lokalnim samoupravama 
da pristupe ovom pokretu i iskoriste raspoloživa sredstva u 
oblasti energetike i energetske efikasnosti.

Aktivnosti na pružanju pomoći u izradi 
lokalnih energetskih planova

Mogućnost korišćenja EU fondova u lokal-
nim samoupravama
U Podgorici je 10.04.2012. godine u održana tematska 
sjednica Upravnog odbora Zajednice opština Crne Gore 
posvećena „Mogućnostima korišćenja EU fondova u 
lokalnim samoupravama”. Ova sjednica, kojom je predsje-
davao potpredsjednik Upravnog odbora Aleksandar Žurić, 

predsjednik opštine Bijelo Polje, realizovana u saradnji sa 
Ministarstvom vanjskih poslova i evropskih integracija.
 
Ratka Sekulović, rukovodilac sektora za bilateralne i trans-
nacionalne programe prekogranične saradnje u Ministars-
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vu vanjskih poslova i evropskih integracija, prezentovala je 
informacije koje se odnose na programe bilateralne i trans-
nacionalne saradnje u kojima učestvuje Crna Gora, odnosno 
za koje svojim projektima mogu aplicirati lokalne samoupra-
ve, njihova preduzeća i službe. 

Prezentacija je omogućila učesnicima skupa da dobiju detal-
jan opis programskih područja, načina apliciranja, iznose 
sredstava i presjek broja pristiglih projekata u okviru poje-
dinih poziva (do sada ih je u gotovo svim programskim 
područjima bilo po dva). Prezentacija je takođe sadržala i 
informacije koja se odnosi na projekte lokalnih samouprava 
finansiranih sredstvima iz grant šema u okviru programa IPA 
za 2008 i 2010. godinu.

Budući da je tematska sjednica imala za cilj da obezbijedi da 
informacije o raspoloživim sredsvima iz različitih EU fondo-
va dobije što veći broj zaposlenih u lokalnim samoupravama, 
pored predsjednika opština, sjednici su prisustvovali i lokalni 
službenici zaduženi za pripremu projekata koji se finansiraju 
iz IPA programa.

Na sjednici su donijeti određeni zaključci i preporuke koje je 
Sekretarijat Zajednice opština Crne Gore dostavio svim lokal-
nim samoupravama. Ovi se zaključci i preporuke odnose na 

potrebu dalje komunikacije sa nadležnim ministarstvom u 
smislu blagovremenog obavještavanja lokalnih samouprava 
o sredstvima koja će biti dostupna u okviru III, IV i V kom-
ponente IPA programa, daljeg jačanja jedinica za pripremu 
i implementaciju projekata koji se finansiraju iz EU fondova, 
kao i potrebe utvrđivanja teme „Obuka lokalnih službenika 
i namještenika u pripremi i implementaciji projekata koji 
se finansiraju iz EU fondova” u Program obuka za lokalne 
službenike i namještenike, koje sprovode Zajednica opština 
i Uprava za kadrove.

Medjunarodna konferencija „Otpad je sirovina i energija“
U	 organizaciji	 Udruženja	 komunalnih	 preduzeća	 Crne	 Gore,	 a	 pod	 pokroviteljstvom	 Kompanije	 Tehnix	 d.o.o.	 R.	 Hrvatske	
i	Zajednice	opština	Crne	Gore,	održana	 je	Medjunarodna	poslovno-stručna	konferencija	pod	nazivom	„Otpad	 je	 sirovina	 i	
energija“.	Na	Konferenciji	je	učestvovalo	preko	70	stručnjaka	i	menadžera	iz	Crne	Gore,	Srbije,	Makedonije,	Albanije,	BiH	i	
Hrvatske. Konferencija je održana u Herceg Novom 11-12.aprila 2012. godine.

Teme	 o	 kojima	 su	 se	 vodile	 stručne	 rasprave	 su	 bile:	 Ekonomski	 potencijali	 upravljanja	 komunalnim	 miješnim	 otpadom;	
Ekološki	 i	 prostorni	 ciljevi	 reciklaže	 komunalnog	 otpada;	 Socijalno-razvojni	 pravci	 eko	 industrije	 i	 reciklaže;	 Turističko-
zdravstveni, prostorni, rekreacijski potencijali reciklaže i Globalni održivi razvoj je obaveza svih politika struke i tehnologija.

Posjeta Per Vinthera, predsjednika Asocijacije agencija za lokalnu demokratiju Savjeta Evrope Zajednici 
opština Crne Gore

Zajednicu opština Crne Gore su, 23. marta, posjetili gospodin Per Vinther, preds-
jednik	Asocijacije	agencija	za	lokalnu	demokratiju	Savjeta	Evrope	i	gospodin	Kerim 
Međedović, izvršni direktor Agencije za lokalnu demokratiju u Crnoj Gori.

Generalni sekretar Rajko Golubović je upoznao goste sa najvažnijim aktivnostima 
koje Zajednica opština preduzima u obavljanju svoje uloge i, u tom smislu, inicirao 
moguću saradnju sa Asocijacijom agencija za lokalnu demokratiju u cilju pružanja 
ekspertske pomoći prilikom pripreme Analize o funkcionisanju lokalne samouprave 
čija je izrada predviđena za drugi kvartal tekuće godine.

Na sastanku je izražena obostrana spremnost i zainteresovanost za saradnju o čijim modalitetima će naknadno biti više govo-
ra u direktnoj komunikaciji sa Agencijom za lokalnu demokratiju iz Nikšića.
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Opština Tivat

Bez obzira na aktuelnu ekonomsku 
krizu, u Tivtu se svi projekti realizuju 
određenom dinamikom i kompatibilni 
su s onim u što je lokalna administra-
cija već ulagala u unapređenju infra-
strukture i razvoja drugih sadržaja, u 
cilju obezbjeđenja ekonomske valori-
zacije koju ova opština ima.

U Porto Montenegru radovi na 
izgradnji Regent Porto Montenegro 
Hotel&Residences, teku po planu i 
očekuje se da će hotel biti spreman da 
primi goste već polovinom 2014 godi-
ne. U periodu od 01-06 maja trideseti 
jubilarni Nautic Show – Sajam nautike 
i opreme za sport, kamping i rekreaciju 
održaće se po prvi put u Porto Monte-
negro marini. Veliku pažnju javnosti 
izazvalo je i otvaranje prvog dječijeg 
igrališta Drvena konstrukcija u obliku 
broda, koji odgovara svim bezbjedono-
snim standardima za djecu stariju od 
četiri godine.

Kompanija Qatary Diar u uvali Pržno 
otpočela je sa rušenjem starog zdan-
ja Hotela Plavi Horizonti dok je kom-
panija Luštica Development na pol-
uostrvu Luštica uveliko krenula sa 
raščišćavanjem terena i pripremnim 
radovima, posebno raščišćavanju za 
golf teren i nasipanje pristupnih pute-
va. 

Početkom 2012. godine nastavljena je 
realizacija Faze III Projekta poboljšanja 
vododvodne i kanalizacione infrastruk-
ture u Opštini Tivat, koja je započela 
početkom decembra prošle godine. 
Cjelokupna Faza III u Tivtu podrazum-
jeva izgradnju 17,6 km kanalizacione 
i 14,5 km vodovodne mreže, 6 većih 
i 6 manjih kanalizacionih pumpnih 
stanica u južnom dijelu opštine Tivat. 
Ugovor  je vrijedan 9,4 miliona eura 
bez PDVa, a sredstva su obezbjeđena 
iz kreditnog aranžmana sa Njemačkom 
razvojnom bankom (KfW) od 5,8 mili-

ona eura, dok se preostali iznos finan-
sira iz budžetskih sredstava Opštine 
Tivat. 

Opština Tivat je zajedno sa Opštinom 
Kotor učestvovala na 38. Sajmu 
hrane koji se održao u periodu od 
20-24.03.2012 godine na Jadrans-
kom Sajmu u Budvi. Zajednički nastup 
podržale su i dvije turističke organi-
zacije, Tivta i Kotora. Opština Tivat i 
Opština Kotor osvojili su drugu nagra-
du, odnosno Srebrnu plaketu za uku-
pan nastup na ovogodišnjem sajmu 
hrane.

Početkom aprila mjeseca u Tivtu je 
otvoren i Trening centar za osposo-
bljavanje i poboljšanje usluga u sek-
toru turizma. Posao se odvija u okvi-
ru projekta „MONtour“, koji Zavod za 
zapošljavanje realizuje u saradnji sa 
prestižnom kompanijom „Best“ iz Beča, 
a uz podršku Zavoda Papilot iz Ljublja-
ne, PAMARK-a i ZOPT-a iz Podgorice. 
Glavni cilj je poboljšanje profesional-
ne osposobljenosti kadrova u turizmu. 
Pored obuke kuvara, konobara, trenin-
ga za trenere, u centru će se obavljati i 
obuka za pisanje projekata za predpris-
tupne fondove, što uveliko korespondi-
ra sa budućim planovima opštine.

Tivat je odnedavno bogatiji i za novi 
gradski hotel u rangu 4*. Novootvorni 
hotel „Magolia”, na istoimenom trgu, 
raspolaže sa modernim restoranom 
nacionalne kuhinje kapaciteta 100 
mjesta, te smještajnim kapacitetom 
od 145 ležajeva odnosno, 55 moderno 
opremljenih apartmanskih jedinica. 
Hotel će prevashodno biti usmjeren na 
razvijanje sportskog, a prije svega kon-
gresnog turizma. 
Otvaranjem multimedijalne sale u 
prizemlju Gradske kuće, ukupnog 

kapaciteta 270 mjesta, opremljenom sa 
najsavremenijim tehičkim urađajima, 
Tivat je širom otvorio vrata i za 
unapređenje MICE turizma, što će uve-
liko doprinjeti produženju turističke 
sezone u najmanjoj bokeškoj Opštini.

Lokalnu samoupravu je tokom protek-
log mjeseca posjetila i delegacija Svjet-
ske banke koja je opštini Tivat doni-
rala opremu vrijednu 22 hiljada eura. 
Time je Tivat postao prva opština koja 
je otpočela sa implementacijom novog 
geografsko - informacioni sistema 
(GIS-a). Upotreba tog sistema će znat-
no olakšati svakodnevni rad Sekreta-
rijata za uredjenje prostora i zaštitu 
životne sredine i dati dobru osnovu 
za olakšanje sprovođenja investicija 
i sprovođenje postupaka i procedura 
pred nadležnim organima. Partne-
ri opštine Tivat na ovom projektu su 
Ministarstvo turizma i održivog raz-
voja i firma „Winsoft“ iz Podgorice čiji 
su službenici radili na implementaciji 
ovog sistema u protekla četiri mjeseca. 
Tom  prilikom izvršeno je kompletno 
skeniranje cijele planske dokumen-
tacije opštine Tivat nakon čega su svi 
dokumenti  „pothranjeni“u kompju-
tersku bazu podataka.

Krajem marta, predsjednik Opštine 
Tivat, g-din Miodrag Kankaraš, zajed-
no sa direktoricom Agencije za zaštitu 
životne sredine g-đicom Dalibor-
kom Pejović i direktoricom Centra za 
ekotoksikološka ispitivanja (CETI) 
g-đom Nadom Medenicom, u okviru 
aktivnosti na uspostavljanju Državne 
mreže za praćenje kvaliteta vazduha, 
zvanično je pustio u rad automatsku 
stacionarnu stanicu za praćenje kvali-
teta vazduha u Tivtu.

Petar Vujović, Tivat
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Opština Bijelo Polje

U Bijelom Polju boravila tri 
ministra

U Bijelom Polju su sa predstavnicima 
sindikalnih organizacija privrednih 
društava razgovarali ministar ekono-
mije Vladimir Kavarić, ministar rada i 
socijalnog staranja Suad Numanović i 
ministar poljoprivrede i ruralnog raz-
voja Tarzan Milošević. Inicijatori ovih 
razgovora su bile opštine sa sjevera, 
Ministarstvo ekonomije i Socijalni 
savjet Bijelog Polja.
- Ovo je jedan u seriji sastanaka između 
Vlade i lokalnih samouprava. Ono što 
je suština svih ovih procesa je ostvari-
vanje i realizacija potencijala sjevera 
Crne Gore. Razgovarali smo o biznis 
zonama, odnosno stavljanju u funkciju 
starih industrijskih postrojenja. - kazao 
je ministar ekonomije Kavarić. 
Ministar poljoprivrede i ruralnog raz-
voja Tarzan Milošević je istakao da su 
ovi sastanci unaprijedili dijalog i doni-
jeli pomak u rješavanju značajnih pro-
blema između radnika, poslovodstva i 
firmi koje su privatizovane u prethod-
nom periodu. Kada je u pitanju sektor 
poljoprivrede, razgovaralo se na temu 
Gornjeg Ibra, mljekare Krisma, mljeka-
re Zora, Bjelasice Rada, i dr. i intereso-
vanja radnika ovih kolektiva da dobiju 
kredite i da se bave poljoprivrednom 
proizvodnjom. 

Usvojen Izvještaj o radu predsjedni-
ka Opštine

Na 14. sjednici Skupštine Opštine 
Bijelo Polje usvojen je Izvještaj o radu 
predsjednika Opštine i ostvarivanju 
funkcije lokalne samouprave za 2011. 
godinu, 
Obrazlažući Izvještaj, predsjednik 
Opštine Aleksandar Žurić je istakao da 
se u protekloj godini radilo na stvaran-
ju boljeg ukupnog ambijenta u Bijelom 
Polju, kao preduslova novih ulaganja 
i ekonomskog rasta, u čijoj funkciji se 

našla većina aktivnosti predsjednika 
tokom izvještajnog perioda. Proizvod 
takve orjentacije je završetak kapital-
nih investicija, kakve su: obilaznica 
oko Bijelog Polja, regionalni put pre-
ma Pljevljima, otvaranje graničnog 
prelaza prema Srbiji Dobrakovo, 
rekonstrukcija Doma zdravlja. Govo-
rio i o međunarodnim projektima, i 
u tom smislu, istakao grant od strane 
Evropske komisije za rješavanje pitanja 
prečišćavanja otpadnih voda, donaci-
je Azerbejdžana za izgradnju Dječijeg 
vrtića i jaslica, donacije turske agencije 
TIKA za opremu za Dom zdravlja, i niz 
drugih projekata. 

Započela rekonstrukcija mosta 
Grad - Nikoljac

Radnici “Tehnoputa” iz Podgorice, 
započeli su potpunu rekonstrukci-
ju mosta Grad - Nikoljac, kojom je 
predviđeno proširenje mosta za dva 
metra, ojačavanje statike, postavljanje 
nove ograde i kamene i dekorativne 
rasvjete. Most će imati dvije kolovozne 
trake ukupne širine 6, 5 metara  i dva 
trotoara širine dva metra. Sastavni dio 
mosta će biti i nova kružna raskrsnica 
kod zgrade MUP-a. 
Vrijednost investicije je oko million 
eura, a sredstva su obezbijedili Direkci-
ja za javne radove i opština Bijelo Polje. 

Održana Osnivačka skupstina 
Lokalne turističke organizacije

Na Osnivačkoj skupštini Lokalne 
turističke organizacije Bijelo Polje, 
konstituisana je Skupština, usvojen 
Statut i izabrani su Izvršni i Nadzorni 
odbor.
Aktivnosti Turističke organizacije će 
biti usmjerene u pravcu stvaranja 

uslova za aktiviranje turističkih resur-
sa u opštini, za saradnju sa pravnim i 
fizičkim licima iz ove oblasti, kao i za 
podsticaj i promociju kulturno-zabav-
nih, umjetničkih i sportskih programa 
i drugih aktivnosti koje će obogatiti 
turističku ponudu Bijelog Polja.

Bijelo Polje na  Sajmu poljoprivrede 
u Budvi   

Na međunarodnom Sajmu preharene u 
Budvi ove godine se predstavilo i Bije-
lo Polje sa jedinstvenim štandom, na 
kome su bili zastupljeni proizvodjači iz 
ove opštine. 
- Opština Bijelo Polje zeli da omogući 
individualnim proizvođačima da se 
pojave i pokažu šta se to dešava u Bije-
lom Polju. Želimo da pokušamo da 
promovišemo te proizvode i ono što 
sama oznaka “Dobro iz Crne Gore” 
znači. - istakao je predsjednik Žurić.

Predsjednik Žurić razgovarao sa 
predstavnicima TIKE

Predsjednik Opstine Bijelo Polje Alek-
sandar Žurić sa saradnicima razgova-
rao je sa koordinatorom turske Agen-
cije za međunarodnu saradnju TIKA 
doc. dr Birolom Ćetinom o učešću ove 
organizacije u opremanju nove zgrade 
Doma zdravlja u Bijelom Polju.
Predstavnici TIKE razmatraju mogu-
ćnost pomoći u nabavci medicinskog 
namještaja za novi Dom zdravlja u 
iznosu od 275.000 eura. Nakon obilas-
ka ovog objekta i razgovora sa direkto-
rom Doma zdravlja Rasimom Agićem o 
potrebama ove zdravstvene ustanove, 
predstavnici ove Agencije će sačiniti 
izvještaj i donijeti konacnu odluku o 
finansiranju. 

Kemal Musić, Bijelo Polje
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Opština Kotor

Ministar Sekulić u radnoj posjeti 
opštini Kotor

Predsjednica Opštine Marija Maja 
Ćatović sa saradnicima sastala se sa 
ministrom održivog razvoja i turizma 
Predragom Sekulićem koji je boravio u 
radnoj posjeti Kotoru.

Na sastanku u Opštini razmatran je 
niz značajnih pitanja iz zajedničkog 
djelokruga rada Ministarstva i lokalne 
samouprave.

„Razmatrali smo aktuelna pitanja u 
oblasti urbanizma, posebno u dijelu 
izrade i usvajanja planske dokumen-
tacije. Analizirali smo i mogućnosti 
zajedničkog rada koji treba da dopri-
nese usaglašavanju potreba građana 
i mišljenja relevantnih institucija u 
procesu realizacije projekta izgradnje 
zaobilaznice, a u svijetlu inicijative pre-
mijera Lukšića da se formira ekspertski 
tim i tako ubrza neophodna komunika-
cija sa UNESCO-om. Takođe, razgova-
rali smo o aktuelnim projektima u 
oblasti vodosnabdijevanja i odvođenja 
otpadnih voda, a nismo zaobišli ni temu 
nedavnog štrajka upozorenja kotorskih 
ugostitelja“ – izjavila je nakon sastanka 
gradonačelnica Ćatović.

Od brojnih tema o kojima se razgova-
ralo, ministar Sekulić je apostrofirao 
novi zakonski projekat koji treba da 
reguliše legalizaciju nelegalno podi-
gnutih objekata i koji uskoro treba da 
se nađe pred Komisijom za ekonomsku 
politiku i finansije Vlade Crne Gore, a 
zatim i na javnoj raspravi. Ministar je 
podsjetio da se uskoro očekuju i izmje-
ne pojedinih rješenja iz Zakona o pla-

niranju i izgradnji objekata, usvojenog 
prošle godine.

„Kotor posjeduje izuzetne turističke 
potencijale, a jedan od osnovnih 
preduslova njihovog poboljšanja je 
ažurnost u izradi i usvajanju plans-
ke dokumentacije. U tom segmen-
tu Opština Kotor uradila je mnogo 
značajnih poslova, a u toku su aktiv-
nosti koje će doprinijeti da kompletno 
područje opštine bude „pokriveno“ 
adekvatnom planskom dokumentaci-
jom“ - istakao je ministar Sekulić.

Brown-ov forum u Opatiji

Na poziv Ambasade Sjedinjenih 
Američkih Država u Republici Hrvats-
koj, predsjednica Opštine Kotor Marija 
Maja Ćatović prisustvovala je Browno-
vom forumu koji je održan u Opatiji 2. 
i 3.aprila. 

Ovaj događaj organizovali su: Kabi-
net predsjednika Republike Hrvatske, 
Vlada Republike Hrvatske, Ambasada 
Sjedinjenih Američkih Država u Repu-
blici Hrvatskoj, Hrvatska gospodarska 
komora i Hrvatska udruga poslodava-
ca.

Tema ovogodišnjeg Brownovog foru-
ma bila je ‚Ekonomske mogućnosti na 
lokalnom nivou‘ kako bi se utvrdile 
ekonomske mogućnosti i ponudila naj-
bolja rješenja za poboljšanje poslovne 
klime na nivou jedinica lokalne uprave 
i samouprave.

Brownovom forumu prisustvovao je 
veliki broj gradonačelnika i predstavni-
ka lokalnih zajednica kao  njihovih pos-
lovnih partnera iz Crne Gore i regiona, 
kao i SAD. Učesnici foruma imali su 

priliku razmijeniti skustva o načinima 
podsticanja ekonomskog rasta od stra-
ne lokalnih uprava, pružanju podrške 
lokalnim preduzećima i nuđenju 
resursa i pogodnosti potencijalnim 
ulagačima.

Usvojen Izvještaj o radu Predsjed-
nice opštine Kotor

Na 29. redovnom zasijedanju SO 
Kotor, održanom 5. aprila, odbornici 
su usvojili Izvještaj o radu predsjednice 
Opštine u protekloj godini.

Obrazlažući izvještaj, predsjednica 
Marija Maja Ćatović je naglasila da ni 
izuzetno složeni uslovi privređivanja 
nijesu zaustavili realizaciju planiranih 
investicija. 

„U ukupnim budžetskim izdacima, 
kapitalni izdaci iznose 18,16%, što 
govori da nije zapostavljena realizacija 
najznačajnijih planiranih investicionih 
zahvata. Opština, odnosno Direkcija za 
uređenje i izgradnju Kotora je uspje-
la da isfinansira realizovane projekte 
i izmiri obaveze prema izvođačima 
radova. Budžetska sredstva racional-
no su trošena, a smanjeni su izdaci za 
zarade, materijalne i druge troškove“ – 
kazala je predsjednica Ćatović, ističući 
da je primjena Programa ograničavanja 
i racionalizacije budžetske potrošnje 
značajno doprinijela uštedama. 

Predsjednica je podsjetila odbornike 
da je tokom 2011. godine u uređenje 
građevinskog zemljišta i izgradn-
ju investicionih objekata uloženo 
1.524.000 €. Najveći dio sredstava 
(701.000 eura) investiran je u izgrad-
nju i sanaciju saobraćajne infrastruk-
ture. U izgradnju, saniranje i opreman-
je vodovodne i kanalizacione mreže 
utrošeno je 183.000 eura.  Za radove 
na javnim površinama i servisima izd-
vojeno je 150.300 eura. 

Vesna Đurović, Kotor
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Opština Berane

Revitalizacija biznis zone „Rudeš“

Strateškim planom razvoja opštine 
Berane za period 2009-2014, utvrd-
jeno je da je  jedan od prioriteta i 
jačanje administrativnih kapaciteta i 
stvaranje stimulativnog ambijenta za 
razvoj preduzetništva i malih i sred-
njih preduzeća, posebno za razvoj 
industrije, turizma i poljoprivrede. 
Opština Berane je u Višegodišnjem 
investicionom planu 2010-2014 u okvi-
ru Strateškog prioriteta 1- Privlačenje 
stranih direktnih investicija, razradila 
projekat Pune osposobljenosti Indust-
rijske zone.

Ministarstvo ekonomije je, u saradnji 
sa lokalnom samoupravom, definisalo 
lokaciju za razvoj biznis zona i donije-
lo Program podsticanja biznis zona. U 
Beranama je to biznis zona Rudeš.
Biznis zona je smještena u zahvatu 
Generalnog urbanističkog plana i 
obuhvata površinu od 548.355,398 m² 
od kojih je jedan dio u privatnoj svoji-
ni. Definisani prostor za konkretnu biz-
nis zonu je u vlasništvu opštine Berane 
ukupne površine 225.011,00 m2 , a 
slobodna površina definisana za nove 
kapacitete u okviru tog prostora izno-
si 167.579,34 m² i podijeljena je u tri 
katarstarski definisane parcele. U okvi-
ru definisanog prostora za dalji razvoj 
predviđen je biznis inkubator, dok je 
ostatak prostora namjenjen za ostale 
proizvodne kapacitete. Zona, kojom 
upravlja Opština, ima neophodnu inf-
rastrukturu. 

Na predviđenim površinama za raz-
voj se nalaze postojeći objekti koji su 
u ranijem periodu funkcionisali kao 

industrijski objekti, a koji se, nakon 
detaljnije analize, u građevinskom 
smislu mogu rekonstruisati čime bi se 
izvršila prenamjena kako bi se oživjela 
industrijska zona.

Korisnici zone biće mikro, mala i sred-
nja preduzeća koja se bave lakom 
industrijom koja ne zagađuje životnu 
okolinu, inovativni preduzetnici 
sa naglaskom na ICT, kao i mikro i 
mala preduzeća koja se bave naučno-
istraživačkom djelatnošću. 

Vlada Crne Gore na sjednici od 
29.12.2011. godine usvojila je Program 
podsticaja razvoja biznisa u Crnoj Gori 
sa Planom realizacije biznis zona Bera-
ne i Kolašin. Na istoj sjednici donešeni 
su i zaključci Vlade uz preporuku lokal-
nim samoupravama da utvrde paket 
povoljnosti za ulaganja u biznis zone 
u dijelu korišćenja, iznosa komunalnih 
naknada i drugih predviđenih dažbina.

U skladu sa tim Skupština Opštine Bera-
ne je na sjednici održanoj 04.04.2012.
god usvojila Odluku o davanju 
zemljišta na korišćenje u okviru indus-
trijske zone Rudeš Zemljište se daje na 
korišćenje bez naknade na period do 
10 godina. U cilju davanja olakšica za 
preduzetnike, kao i pružanja podrške 
početnicima u biznisu, lokalna samou-
prava priprema olakšice u dijelu 
plaćanja naknada za komunalno opre-
manje za izgradnju i rekonstrukciju 
objekata u okviru industrijske zone 
Rudeš. Takođe, pripremamo i Loklanu 
studiju lokacije (planski dokument) 
koja će dati jasne smjernice o upravl-
janju prostorom unutar zone.

Ovim aktivnostima se želi podstaći 
razvoj mikro i malih preduzeća na inf-
rastrukturno opremljenom zemljištu, 
povećati zaposlenost, kao i aktivirati 
kapital domaćih i inostranih investito-
ra koji bi prepoznali interes.

Tatjana Mališić-Delević, Berane

Opština Danilovgrad

Opština Danilovgrad u proteklom 
periodu uspješno je nastavila reali-
zaciju projekta „Unapređenje upravl-
janja otpadom u opštini Danilovgrad“ 
započetog u februaru prošle godine. 
Ovaj projekat, ukupne vrijednosti 
1.019.345,18 €, se realizuje u okviru 
IPA programa kroz Grant šemu za male 
opštinske infrastrukturne projekte, a 
odobren je u decembru 2010. godine, 
uz podršku Delegacije Evropske unije u 
Crnoj Gori i Vlade Crne Gore. 

Cilj projekta je uspostavljanje funkcio-
nalnog sistema za selektivno odlaganje 
otpada. Tehnički i upravljački kapacite-
ti JP “Komunalno” će biti ojačani, kroz 
nabavku komunalnih vozila i opreme, 
uspostavljanje Info-call centra, kao 
i dodatnim lokacijama za odlagan-
je otpada. Projekat će obuhvatiti i 
mašinsko pranje i čišćenje ulica, sana-
ciju divljih deponija, kao i povećanje 
nivoa svijesti građana kroz edukacije 
i promotivne materijale i aktivnosti. 
U implementaciji projekta značajnu 
pomoć su pružili Zajednica opština 
Crne Gore  i Tim tehničke podrške 
reformi lokalne samouprave. Projekat 
se realizuje u partnerstvu sa JP “Komu-
nalno”.

Do sada je implementiran niz aktivnos-
ti, a finansijski najveća i proceduralno 
najzahtjevnija, nabavka komunalnih 
vozila i opreme je pri samom kraju. Na 
međunarodnom otvorenom tenderu, 
objavljenom u julu 2011. godine, izab-
ran je uspješan ponuđač, i početkom 
januara 2012. godine stupio je na sna-
gu Ugovor sklopljen sa renomiranim 
proizvođačem komunalne opreme 
„ATRIK“ d.o.o. iz Ljubljane.

Ugovorom je definisana nabavka 6 
komunalnih vozila i to: kamion za 
transport otpada zapremine 22 m3, 
kamion za transport otpada zapremine 
16 m3 sa sistemom za pranje kontejne-
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ra, kamion za transport velikih kontej-
nera i kabastog otpada sa grajferom, 
kamion-autocistijerna za pranje javnih 
površina, kombinovana građevinska 
mašina sa više dodataka, te specijalna 
mašina za čišćenje ulica-autousisivač. 
Od komunalne opreme nabavljeno je 
14 velikih kontejnera za komunalni 
otpad zapremine 5 m3, 104 kontejnera 
za selektivni otpad zapremine 1,1 m3, 
kao i 104 ulične kante za selektivni 
otpad zapremine 90 l. Isporuka ovih 
vozila i opreme će se obaviti do kraja 
aprila.

Naravno, pored ovoga, Opština Dani-
lovgrad intenzivno radi na pripremi 
projektnih predloga za EU fondo-
ve. Kako je Crna Gora kandidat za 
članstvo u EU, pred lokalnim samou-
pravama se otvaraju novi izvori finan-
siranja. Opština Danilovgrad spremno 
dočekuje te nove izazove, svjesna da se 
konkursi ne smiju čekati, već dočekati 
sa spremnim projektima pripremljenim 
u skladu sa savremenom metodologi-
jom, karakterističnim spojem mladosti 
i iskustva, ambicioznosti i strpljen-
ja, kreativnosti i stručnosti, timskim 
radom mladih i iskusnih kolega, koji su 
i doveli do pripreme i implementacije 
ovog projekta.

Darko Mrvaljević, Danilovgrad

Opština Kolаšin

Kada se osvrnemo na sveukupnu situ-
aciju u Opštini Kolašin, prvi kvartal 
u 2012. godini je, u smislu turističke 
sezone, bio prilično uspješan. Zimska 
turistička sezona je otpočela u najpozi-
tivnijem smislu da se ,,zahuktava“. Sve-
obuhvatni uslovi koji podrazumijevaju 
dovoljan sniježni pokrivač, najavljivali 
su prilično pozitivan rezultat, i ,,dobar 
provod“ u našem zimskom turističkom 
centru.

Iako je prošao, i ostao iza nas, ne 
možemo a da ne pomenemo peri-
od i aktivnosti koje smo preduzima-

li tokom elementarnih nepogoda, u 
dobrom dijelu mjeseca februara, kada 
je sniježna mećava sa ekstremno nis-
kim temperaturama potpuno blokirala 
Opštinu. Samo jezgro grada je bilo 
prohodno, i normalno se funkcionisa-
lo do važnih objekata. Na terenu smo 
stizali zahvaljujući Službi spasavanja, 
vojsci i Crvenom krstu Kolašina, a sve 
u cilju da se stigne do svih mještana  
Opštine, kako bi im se obezbijedilo 
uredno snadbijevanje namjernicama i 
ljekovima. Svim raspoloživim kapaci-
tetima smo održavali puteve i trudili se 
da uložimo maksimalne napore kako bi 
ublažili posledice nevremena.

Nakon ovog teškog perioda, možemo 
najaviti ulaganja koja nam brzo dola-
ze, a ujedno nam predstavljaju sigurn-
ost, šansu i veliko ohrabrenje da grad 
,,oživi“. U okviru kapitalnog budžeta 
Vlade Crne Gore, više od milion ipo 
eura je opredijeljeno za infrastruktur-
na ulaganja u Kolašin. Taj novac biće 
uložen u izgradnju pomoćnih fudbal-
skih terena, nastavak rekonstrukci-
je i modernizacije Sportskog centra, 
izgradnju i rekonstrukciju gradskih 
saobraćajnica i sanaciju infrastruktur-
nih objekata oštećenih u poplavama.

Da i u uslovima prekobrojnosti za-
poslenih, Lokalna uprava ulaže i 
podržava mlade ljude, potvrđuje poda-
tak zapošljavanja deset pripravnika, 
za koje postoji ambicija i vjera da su 
upravo oni, i ostali mladi ljudi, ti, koji 
predstavljaju osnovu dugoročne stabil-
nosti poslovanja.
Šlagvort koji je obilježio aktivnosti u 
ovom kvartalu  jeste učešće Opštine 
Kolašin na 38. Sajmu hrane u Budvi, 
gdje je žiri za dodjelu priznanja EXPO 
TROPHY donio odluku da treće mjes-

to – bronzana plaketa pripadne Opštini 
Kolašin, za izuzetan sajamski nastup 
na maniferstaciji.

Neda Lakićević, Kolašin

Opština Mojkovac

Toplifikacija Javnih Ustanova

Služba za klimatske promjene pri kabi-
netu Predsjednika Vlade Republike 
Slovenije, prepoznala je Opštinu Moj-
kovac kao dobrog saradnika i preko 
svojih eksperata, u cilju realizacije pro-
jekta smanjenja emisija Co2, energets-
ke sanacije javnih ustanova u Mojkov-
cu i njihove toplifikacije, u više navrata 
posjećivala Opštinu Mojkovac. 

Imajući u vidu pokrivenost opštine 
sa šumskim površinama, mogućnosti 
implementiranja grijanja na biomasi, 
spremnost Opštine za saradnju, kao 
i činjenicu da je Mojkovac opština 
koja je bila jedan od centara u oblasti 
drvoprerade (nekadašnji KID „Vuk-
man Kruščić“), čini se da su stvoreni 
svi uslove za uspješnu realizaciju ovog 
projekta.

Naime, dostupnost i udaljenost obje-
kata (osnovna i srednja škola, dvije 
fiskulturne sale, Dom zdravlja i Cen-
tar za kulturu) su idealni preduslovi 
za gradnju postrojenja za grijanje na 
biomasi, jer je dijagonalna udaljenost 
među objektima maksimalno stotinak 
metara.

Kancelarija za klimatske promjene 
je krajem 2010. godine objavila jav-
ni poziv međunarodnog karaktera 
za izradu analize energetske sanacije 
navedenih objekata i ekonomsku ana-
lizu sistema grijanja na biomasi. Ana-
liza  stanja, koju je radila firma „Eko 
ideja“ iz Celja, je pokazala da je jav-
nim objektima neophodna energetska 
sanacija, da postoji opravdanost i cje-
lishodnost realizacije ovog projekta, 
čiji će rezultat biti ušteda električne 
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energije minimalno 30-40% (energets-
ka efikasnost), smanjenje emisija Co2 
i edukacija građana, a posebno djece 
školskog uzrasta. 

U cilju realizacije projekta čija je vri-
jednost nešto manja od 1.000.000,00€ 
Vlada Slovenije će obezbijediti donaci-
je, dio će finansirati Vlada Crne Gore, a 
dio će biti obezbijeđen putem koncesi-
ja. Krajem aprila delegacije vlada Slo-
venije i Crne Gore će imati zajednički 
sastanak, kada se očekuje i potpisivan-
je akta o saradnji na ovom projektu. 
 
Kompatibilan ovom projektu je proje-
kat Sanacije Centra za kulturu „Nenad 
Rakočević“ koju finansira Vlada Crne 
Gore, preko Direkcije javnih radova, 
a gdje su izvršeni, između ostalog, 
radovi na izmjeni krovnog pokrivača, 
fasade, stolarije, što je veoma bitno za 
energetsku sanaciju navedenog objek-
ta. 

Maja Ikervari, Mojkovac

Opština Plav

U toku su aktivnosti na izradi 
Strateškog plana razvoja opštine Plav, 
koji se radi uz pomoć USAID-a, pro-
gram - ekonomskog rasta na sjeveru 
Crne Gore. 
Takođe su u toku aktivnosti na izradi 
Prostorno urbanističkog plana opštine 
Plav, koji preko LAMP projekta finan-
sira Svjetska banka i Vlada Crne Gore. 
Ministarstvo održivog razvoja i turizma 
pruža sve raspoložive kapacitete i uz 
profesionalno i efikasno angažovanje 
lokalnih sekretarijata i opštinskih 
stručnih Službi, teži se da pomenuti 
projekat bude na adekvatan način uve-
den u završnu fazu. Krajnji rok za izra-
du PUP-a opštine Plav je 31.decembar 
2012.godine.

Projekat izgradnja zgrade Službe 
zaštite u Plavu, odobren je u oktobru 
2011.godine od Delegacije EU u Crnoj 
Gori, a finansira se iz sredstava IPA fon-
dova. Za sada je urađen glavni projekat 
i revizija projekta, a u toku su aktivnos-
ti na raspisivanju tendera za izvođenje 
radova. Početak radova se očekuje sre-
dinom maja mjeseca ove godine.

Krajem aprila i  početkom maja mje-
seca 2012. godine, biće  sprovedena 
tradicionalna akcija “Za ljepši i čistiji 
grad”, koju će zajedno voditi: LTO, JP 
za stambeno-komunalne poslove Plav,  
Opštinske inspekcijske službe i gradja-
ni. 

U narednom periodu biće postavljeni 
kulturno - informativni punktovi po 
projektu Regionalne razvojne agencije 
(RRA) za Bjelasicu, Komove i Prokleti-
je. Postavljanje kulturno –informativ-
nih punktova se planira na atraktivnim 
turističkim lokalitetima opštine Plav.

Veoma značajno za opštinu Plav 
je puštanje u saobraćaj puta Muri-
no - Čakor – Peć, koji se očekuje pri-
je početka ljetnje turističke sezone. 
Takođe, važno je napomenuti da su u 
toku radovi na putu Gusinje-granični 
prelaz Grnčar.

Počele su aktivnosti na izradi pro-
jektne dokumentacije za izgradnju 
sportske sale u Gusinju i aktivnosti  na 
izradi projekta za put Plav-Vojno selo-
Kruševo - Gusinje;

Meliha Mrkulić, Plav

Opština Žabljak

Tokom proteklog perioda, u opštini 
Žabljak se, veoma uspješno, radilo 
na otklananju  posljedica teške zime, 
čišćenju snijega, uspostavljanju nor-
malnog funkcionisanja saobraćaja i 
prohodnosti sela. 
Zimska turistička sezona 2011-2012 u 
Žabljaku nije ispunila očekivanja. Pod-

aci govore da je popunjenost kapacite-
ta u januaru bila nešto viša od 20%, a 
u toku februara je bilo manje od 400 
noćenja u svim vidovima smještaja, 
na šta su uticali loši vremenski uslovi i 
vanredno stanje u zemlji.  

Kada je riječ o kapitalnim projekti-
ma u opštini Žabljak izdvajamo pro-
jekte izgradnje ”Sportske dvorane“ i 
prečišćivača otpadnih voda. Opština 
Žabljak ovih dana očekuje tender koji 
će raspisati i sprovesti Direkcija jav-
nih radova. Finansijska konstrukcija 
za ta dva projekta izgleda ovako: 45% 
sredstava finansira CMSR (Centar za 
međunarodnu saradnju i razvoj), 50% 
Vlada Crne Gore, 5% Opština Žabljak. 
Realizacija izgradnje prečišćivača 
otpadnih voda planirana je do kraja 
ove godine, a “Sportske dvorane” u 
toku 2012. i 2013. godine.
Radovi na Tržnici u Žabljaku su 
završeni. Tehnički prijem objekta 
izvršen je 22. 03.2012.godine. Očekuje 
se useljenje korisnika prostorija. 

U organizaciji Opštine Žabljak održana 
je Javna rasprava o nacrtu Strateškog 
plana razvoja opštine Žabljak za peri-
od 2012. -2016. godine. Javna raspra-
va trajala je u vremenu od 01.03.2012. 
do 01.04.2012.godine. U toku su javna 
rasprava o nacrtu Odluke o mjesnim 
zajednicama u opštini Žabljak (02.04.- 
26.04.2012. godine) i  javna rasprava 
o nacrtu Odluke o porezu na nepo-
kretnost u opštini Žabljak (02.04. do 
16.04.2012. godine). Više informaci-
ja kao i publikacije ovih dokumenata 
nalaze se na web sajtu Opštine Žabljak 
www.zabljak.me.

Na Žabljaku je prethodnog mjeseca 
održan i okrugli sto- javna rasprava 
povodom nacrta Zakona o legaliza-
ciji  neformalnih objekata. Na javnoj 
raspravi su istaknute brojne primjedbe 
koje će Ministarstvo održivog razvoja i 
turizma ugraditi u predlog Zakona.

Slađana Knežević, Žabljak
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